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CIVILNÁ OCHRANA
M E S T A  K E Ž M A R O K

Arénu Kežmarok spravuje spoločnosť Verejnoprospešné služby mesta Kežmarok.
Zariadenie prevádzkujú, vykonávajú údržbu, zabezpečujú revízie, starajú sa o požiarnu,
ako aj civilnú ochranu.   

V objekte Arény Kežmarok v strojovni je inštalované jednostupňové kompresorové
chladiace zariadenie s použitím primárneho chladiva čistého bezvodného čpavku
(amoniaku) s medzinárodným označením R 717. Zariadenie je ovládané automaticky.
Chladiaci okruch slúži na chladenie ľadovej plochy – priame chladenie. V strojovni a
chladiacom okruhu sa používa a nachádza 1500 kg chladiva. 

Podľa karty bezpečnostných údajov v súlade s nariadením (ES) č. 1907/2006 v znení
nariadenia (EÚ) 2015/830 je čpavok považovaný za nebezpečný plyn. Aj napriek tomu je
najrozšírenejším používaným chladivom. Ako chladivo má tieto charakteristické
vlastnosti: mimoriadne veľkú hmotnostnú a dobrú objemovú chladivosť, vysoký
koeficient prechodu tepla pri zmene skupenstva, nemá nežiaduce účinky voči väčšine
kovov, plastov a tesneniam, má neobmedzenú rozpustnosť s vodou. Jeho základnou
nevýhodou je horľavosť, výbušnosť, veľmi prudká jedovatosť a žeravosť. Čpavok sa
vyznačuje neznesiteľným zápachom už v koncentráciách výrazne nižších ako je zdraviu
nebezpečné. Preto je ľahko rozpoznateľný. 

Chladiace zariadenie v Aréne Kežmarok je konštruované tak aby pri poruche
automaticky našlo chybu a predišlo havárii a úniku chladiacej látky.
Obsluhujúci personál je pravidelne školený, má odbornú spôsobilosť na vyhradené
technické zariadenia plynové (chladiace a mraziace okruhy) patriace do skupiny A písm.
i. Zamestnanci sú skúsení a majú dlhoročnú odbornú prax.

Celé chladiace zariadenie je skonštruované tak, aby nedošlo k úniku chladiacej látky. V
prípade ak by nastala nepredvídateľná porucha spojená s únikom čpavku je v
prevádzke Arény Kežmarok nainštalovaný plne automaticky stacionárny monitorovací
systém NH3, ktorý na základe nameranej koncentrácie čpavku ovláda činnosť
výstražného zariadenia. Výstražným zariadením je siréna typu Pavián 300, ktorým
prevádzkovateľ zabezpečuje varovanie obyvateľstva. 

Pri vzniku mimoriadnej udalosti (napr. požiar, teroristický útok, únik chladiva) v objekte
Arény Kežmarok sa automaticky uvedie do činnosti objektový rozhlas, prostredníctvom
ktorého dôjde k vyrozumeniu zamestnancov a osôb prevzatých do starostlivosti, pričom
sa hovoreným slovom vyhlásia opatrenia pre zamestnancov a prítomné osoby.
Zamestnanci sú v takomto prípade pripravený riadiť evakuáciu vybratými evakuačnými
trasami.

Ostatné obyvateľstvo sa v čase vzniku 
mimoriadnej udalosti riadi režimovými opatreniami: 

•Urýchlene opustite ohrozené miesto (proti smeru vetra),
•ak ste mimo budovu, vaše rozhodnutie je závislé od smeru vetra šíriaceho nebezpečnú
látku
 zo zdroja úniku a vašej polohy (ak sa nachádzate v smere vetra a ste v časovej tiesni, 
okamžite vyhľadajte ukrytie v budovách a postupujte, ako pri pobyte v nich),
 • čo najskôr sa ukryte v uzavretej miestnosti,
 • uzatvorte a utesnite okná, dvere a ďalšie otvory (vytvorenie izolovaného uzavretého 
priestoru),
 • vypnite ventiláciu, 
 • uhaste otvorený oheň, vypnite plynové spotrebiče,
 • sledujte vysielania v hromadných informačných prostriedkoch (rozhlas, televízia,
internetová stránka mesta, Facebook),
 • riaďte sa podľa vysielaných pokynov, nepodceňujte riziko,
 • pripravte si prostriedky improvizovanej ochrany osôb - na ústach a nose si pridržte 
navlhčenú poskladanú tkaninu,
 • telefonujte len v súrnom prípade (nezaťažujte telefónne linky),
 • poskytnite pomoc chorým, postihnutým, starším osobám, osobám neschopným
pohybu, 
postarajte sa o deti bez dozoru,
 • uzatvorte domáce zvieratá,
 • zachovajte pokoj a rozvahu,
 • budovu opustite len na pokyn (veliteľ zásahu, alebo zvuk sirény s hovoreným slovom –
koniec ohrozenia,...)
 • čakajte na ďalšie pokyny.

Oboznámenie o Aréne Kežmarok (zimný štadión) 

v rámci civilnej  ochrany mesta Kežmarok
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Mesto v pohybe: 
Máj plný príprav 
a radosti
Vážené Kežmarčanky, vážení 
Kežmarčania,

máj je 
mesiacom 
plným života, 
rozkvitnutých 
záhrad 
a nových 
začiatkov. 
Príroda nás 
očaruje svojou 
krásou a my 
sa tešíme na 

nadchádzajúce podujatia, ktoré oživia naše 
mesto a prinesú nám radosť zo spoločných 
stretnutí. Jedným z najvýznamnejších 
podujatí, ktoré nás čakajú, je festival 
Európske ľudové remeslo.
S hrdosťou môžem povedať, že prípravy na 
tento jedinečný festival sú v plnom prúde. 
Tento rok sa opäť zameriame na zachovanie 
a prezentáciu tradičných remesiel, ktoré 
sú neoddeliteľnou súčasťou našej histórie 
a kultúry. Návštevníci sa môžu tešiť na 
pestrý program, majstrov remeselníkov, 
bohatú ponuku ľudového umenia a na 
jedinečnú atmosféru, ktorú dokáže vytvoriť 
iba také krásne historické mesto, akým je 
Kežmarok.
Okrem príprav na festival sa v našom meste 
realizujú aj ďalšie dôležité projekty, ktoré 
prispievajú k jeho rozvoju. Pokračujeme 
v revitalizácii verejných priestorov, 
podporujeme komunitné aktivity 
a vytvárame príležitosti na to, aby sa nám 
všetkým žilo lepšie.
Dovoľte mi vyjadriť úprimné poďakovanie 
všetkým, ktorí sa podieľajú na organizácii 
festivalu, ako aj tým, ktorí svojou prácou 
a angažovanosťou prispievajú k rozvoju 
nášho mesta. Mesto sú ľudia a vďaka 
šikovným ľuďom vieme meniť veci 
k lepšiemu. Niekedy menej slov a viac 
práce povie za človeka viac.
Teším sa na stretnutia s vami počas 
májových dní a verím, že sa spoločne 
stretneme aj na 33. ročníku festivalu 
Európske ľudové remeslo, kde si užijeme 
neopakovateľnú atmosféru a krásu našich 
tradícií.
 S úctou,

Jela Bednárová, prednostka Mestského 
úradu Kežmarok

Európske ľudové remeslo pokračuje 
už 33. ročníkom
Do začiatku festivalu Európske ľudové remeslo zostáva menej ako sto dní. Samospráva v týchto dňoch 
intenzívne pracuje na jeho už 33. ročníku, ktorý bude venovaný fujare a regiónu Popoľanie.

Termín konania festivalu ostáva v druhý júlový víkend. 
Otvárací ceremoniál bude patriť 20. výročiu zapísania 
fujary do UNESCO, výročiu Folklórneho súboru Magura 
a Podpoľaniu. Areál bude rovnako rozšírený ako 
predošlý ročník a pribudne zóna pre rodiny s deťmi 
v blízkosti hradu.

Podpoľanie dostane svoje miesto na festivale
Po Kysuciach a Liptove sa na festivale EĽRO predstaví 
ďalšia podhorská malebná krajina. Podpoľanie je 
región známy stále živými folklórnymi tradíciami. 
Interiér ľudovej izby a množstvo ľudovoumeleckých 
výrobkov je možné vidieť v Múzeu uja Kapustíka 
v Ponikách. Región Podpoľania je charakteristický 
skôr roztrúsenými lazníckymi usadlosťami ako väčšími 
turistickým centrami.

Výročie pre fujary
Fujara je najtypickejším slovenským hudobným ná-
strojom, ktorý bol v novembri 2005 v Paríži zapísaný 
organizáciou UNESCO do Reprezentatívneho zoznamu 
nehmotného kultúrneho dedičstva. V tomto ročníku 
festivalu sa dostáva fujara na piedestál a budeme ju 
môcť obdivovať aj na festivale. Výrobe unikátneho 
nástroja sa remeselník Michal Fiľo venuje od roku 
1984 a na kežmarský festival EĽRO bol pozvaný už 
od jeho prvých ročníkov. Tešiť sa naňho môžeme aj 
v tomto roku. Na prelome milénia založil fujarové 
trio Javorová húžva, s ktorým privítalo pápeža Jána 
Pavla II. v Banskej Bystrici. Michal Fiľo organizuje 
celoslovenské stretnutia fujaristov v Čičmanoch, sám 
hudobný nástroj prezentuje v rôznych krajinách sveta. 

Niekoľko rokov bol predsedom Združenia autentic-
kého folklóru v Pohronci. „V prvom počiatku to bol 
kolega zo zamestnania Dušan Šúr, ktorý sa venoval 
výrobe črpákov a fujár. Potom som začal navštevovať 
rôznych výrobcov. Najväčšou inšpiráciou pre mňa bol 
výrobca pán Ladislav Libica, ktorému som vďačný za 
odovzdanie remesla výroby fujár a píšťal,“ hovorí Fiľo.
Do EĽRO ostáva menej ako sto dní. Koncom apríla za-
sadal výbor festivalu EĽRO, na ktorom sa rozdali úlohy 
a spustil sa predaj lístkov. „Chceme byť originálni 
ako vždy – bližšie k remeslám a menej sprievodného 
programu. Tento ročník nebude venovaný žiadnemu 
konkrétnemu remeslu a vsadili sme na osobnosť 
festivalu, Jána Zoričáka, svetovú špičku v oblasti 
sklárskeho umenia,“ povedala prednostka mestského 
úradu Jela Bednárová. „Čo sa týka programu, každý si 
v ňom nájde to svoje, takže verím v to, že tento ročník 
osloví širokú verejnosť,“ povedal vicperimátor Jozef 
Matia a dodal: „Čo sa týka vizuálu festivalu, tak bude 
trochu zmenený a myslím si, že aj umelci a umelecká 
obec to ocenia.“
Cena a spôsob vydávania lístkov Kežmarčanom sa 
oproti minulému roku nebude meniť. Rozpočet podu-
jatia by sa mal vyšplhať do výšky 250 tisíc eur. 
Už teraz sa môžete sa tešiť na bohatý program, 
tradičné remeslá a nezabudnuteľnú atmosféru v srdci 
Kežmarku. Pripravujeme aj ďalšie novinky, ktoré 
nájdete včas na webe www.elro.kezmarok.sk. a na 
našich sociálnych sieťach.

Text a foto: Ondrej Miškovič, 
zdroj: elro.kezmarok.sk

Zasadnutie výboru EĽRO v priestoroch radnice.
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Založením občianskeho združenia Suchá hora 
Kežmarok, a tým aj komunitno-oddychových 
a relaxačných záhrad v lokalite Suchá hora 
sa vytvorili možnosti na prácu s pôdou. Ide 
o priestor, o ktorý sa stará skupina ľudí, ktorí 
aktívne a zmysluplne vypĺňajú svoj voľný čas 
– napríklad pestovaním ovocia či zeleniny. 
Záhrada bude mať 17 samostatných políčok 
s krásnym výhľadom na Vysoké Tatry, Kežmarok 
a jeho okolie. Koncept „Community garden“ 
predstavuje skrášlenie novo zastavanej časti 
mesta, ale predovšetkým životného prostredia 
ako takého. Zameraný je na verejnoprospešný 
program vyplývajúci z medziľudských vzťahov, 
ktoré tak veľmi chýbajú. Komunitno-oddychová 
a relaxačná záhrada je dôležitým nástrojom na 
podporu udržateľného rozvoja a ochrany život-
ného prostredia. Nielen mesto Kežmarok, ale aj 
tunajšia komunita môže prispieť k lepšej podobe 
svojho mesta. A takýto projekt je dobrou vizit-
kou kvalitného prostredia a života v meste.

Informoval: Stanislav Petras

V Nemocnici Dr. Vojtecha Alexandra Kežmarok 
obnovia operačné sály aj priestory jednodňovej 
chirurgie. Primátor mesta Ján Ferenčák nedáv-
no podpísal investičnú zmluvu na rekonštrukciu. 
Mesto o tom informovalo na sociálnej sieti. 
Táto investícia vo výške približne milión eur 
je dotáciou z mestského rozpočtu a je podľa 
radnice významným krokom k zlepšeniu zdra-
votnej starostlivosti v regióne. „Nové operačné 
sály výrazne zlepšia podmienky pre pacientov 
aj personál,“ skonštatovala námestníčka pre 
liečebno-preventívnu starostlivosť nemocnice 
Beáta Šoltýsová. Rekonštrukcia sál je podľa 
primátora len začiatok. V pláne je aj výstavba 
operačného strediska pre záchranky v blízkosti 
nemocnice, ktorá by mala byť financovaná zo 
štátnej dotácie. „Tieto projekty sú súčasťou 
širšieho plánu samosprávy na zlepšenie zdra-
votnej starostlivosti v Kežmarku a okolí,“ uzavrel 
Ferenčák.

Informovala: TASR

V Kežmarku len pred pár mesiacmi pribudla 
unikátna romantická lavička v tvare srdca. 
Umiestnená je nad Kláštorom Redemptoristiek 
a môžete z nej vidieť nádherné výhľady na Vyso-
ké Tatry a rovnako aj na celé mesto Kežmarok. 
Lavička sa tam objavila vďaka šikovným rukám 
nadšencov a je vyrobená z dreva. Na operadle 
lavičky sa nachádzajú dva nápisy: „Včerajšok je 
história, zajtrajšok je záhada a dnešok je dar“ 
a „Lekár lieči, príroda uzdravuje“. Domáci sú 
aj po mesiacoch z lavičky unesení a pravidel-
ne ju navštevuje mnoho ľudí. Vzhľadom na 
prichádzajúce teplé počasie by si ju radi pozreli 
aj ďalší nadšenci, no nie každý vie, kde presne 
nad kláštorom ju nájde. Ak uprednostňujete 
navigáciu, stačí, ak do aplikácie zadáte Lavička 
srdce a nájde vám presnú lokalitu tohto unikátu. 
Návštevníci nešetria pozitívnymi recenziami 
a odporúčajú ísť sa na ňu pozrieť osobne. „Krás-
na, romantická a hlavne ľahko dostupná lavička 
nad mestom Kežmarok s jedinečným výhľadom 
na mesto a Vysoké Tatry,“ uviedol v recenzii 
Vladimír. Kežmarčania toto miesto veľmi radi 

Čo prinieslo výjazdové rokovanie predsedu 
Prešovského samosprávneho kraja pre naše 
mesto okres
Kežmarok sa stal dejiskom výjazdového rokovania predsedu Prešovského samosprávneho kraja (PSK). 
Mesto navštívil so svojím tímom župan Milan Majerský. Rokovanie medzi samosprávou a župou sa nieslo v 
duchu konštruktívneho dialógu o rozvojových zámeroch mesta a regiónu.

Vysporiadanie pozemkov a budov bolo jedným 
z ťažísk programu návštevy
Primátor mesta Ján Ferenčák prijal predsedu PSK na 
pôde Mestského úradu Kežmarok a diskutovali o majetko-
vo-právnych usporiadaniach a strategických projektoch 
s cieľom zlepšiť kvalitu života obyvateľov. „S pánom 
predsedom sme našli zhodu v usporiadaní budov aj úze-
mia ako takého. Mesto vráti kraju budovu bývalej hotelovej 
akadémie, keďže sa spája s SOŠ Garbiarska 1 Kežmarok. 
Naopak, PSK vráti mestu územie v bývalých kasárňach, 
ktoré bude určené na bývanie. Do troch rokov by zároveň 
mala prejsť do vlastníctva mesta budova internátu na Ulici 
Jakuba Kraya pri poliklinike, kde plánujeme vybudovať 
kultúrny stánok a nové námestie,“ uviedol primátor.
Podľa Ferenčáka už obe strany pripravujú zmluvy, 
pozemky chcú vysporiadať do konca júna. Nájmy, ktoré 

mal Prešovský samosprávny kraj platiť za budovy, boli 
podľa neho zúčtované v rámci tejto výmeny. O téme sa 
dočítate viac na nasledujúcej strane 6 Novín Kežmarok.
Súčasťou rokovania bola aj prehliadka priestorov 
Gymnázia Pavla Országha Hviezdoslava Kežmarok, 
ktoré prechádza komplexnou obnovou. Na mieste sa 
buduje i prístavba novej Školy umeleckého priemyslu 
(ŠUP) v Kežmarku. Na budove sa v posledných týždňoch 
ukončili práce na vnútorných omietkach, podhľadoch, 
obkladoch stien a inštaláciách. Na budove prístavby 
ŠUP boli zas ukončené práce na teplovode, kanalizácii 
a realizácii nosných vodorovných konštrukcií v teréne. 
„V školskom roku, ktorý príde, v roku 2025, otvoríme 
gymnázium v nových priestoroch a v roku 2026, ak nič 
nepríde do cesty, otvoríme aj ŠUP v jednom priestore 
spolu s gymnáziom. Rozpočet je tam, samozrejme, veľký. 

Rokovanie predsedu PSK Milana Majerského s vedením mesta Kežmarok.

Primátor Kežmarku Ján Ferenčák reční počas pracovného výjazdu predsedu PSK, na snímke aj poslanci PSK za okres.
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Ynavštevujú, východy a západy slnka sú z lavičky 
naozaj nádherné. Pravidelne v miestnej skupine 
na sociálnej sieti uverejňujú fotografie a chvália 
sa neuveriteľnými výhľadmi. „Vďaka šikovným 
rukám nadšencov sa nad Kežmarkom objavila 
unikátna drevená lavička v tvare srdca. Toto 
dielo umenia ponúka nezabudnuteľný zážitok 
a nádherný výhľad na majestátne Vysoké Tatry. 
Ďakujeme za tento dar pre všetkých, ktorí milujú 
prírodu a krásu,“ uviedol po osadení lavičky 
používateľ Milan.

Informoval: Prešovak.sk

Od 29. apríla je uzatvorený most na ceste I/18 
v Poprade smerom do Hozelca. Polícia v tejto 
súvislosti upozorňuje vodičov na možnosť 
vytvárania kolón vo viacerých častiach mesta. 
Krajská policajná hovorkyňa z Prešova Jana 
Ligdayová pre TASR uviedla, že obmedzenie 
potrvá do 18. mája. Dopravné obmedzenie súvisí 
s realizáciou dočasného podopretia most-
ného objektu ponad železničnú trať. „Počas 
realizácie predmetnej stavby dôjde k uzávere 
cesty I/18 v km 147,700 na moste M4815 v úseku 
od svetelnej križovatky s miestnou cestou na 
ulici Ludvíka Svobodu pri nemocnici po odbočku 
k areálu spoločnosti DOVE,“ konkretizovala 
Ligdayová. Obchádzková trasa bude vyzna-
čená od mimoúrovňovej križovatky cesty I/18 
s cestou I/66 smerom na kruhový objazd, ďalej 
smerom po ulici Štefánikovej na Kežmarok 
a na svetelnej križovatke s cestou III/3076 na 
Kukučínovej ulici vpravo smerom do miestnej 
časti Stráže. Obchádzka vedie aj po novej 
prepojovacej komunikácií pri Husom potoku na 
Levočskú ulicu a späť na cestu I/18 a rovnako 
tak aj v opačnom smere. „Vzhľadom na uzáveru 
mosta dôjde k zhusteniu dopravy a tvorbe 
dopravnej zápchy aj v ostatných častiach 
Popradu, hlavne v križovatke cesty I/66 s cestou 
III/3076 na Kukučínovej pri supermarkete Lidl,“ 
upozornila Ligdayová. Polícia v tejto súvislosti 
žiada všetkých účastníkov cestnej premávky 
o zvýšenú opatrnosť, ohľaduplnosť, trpezlivosť 
a sledovanie dočasného dopravné značenia. Zá-
roveň vyzýva na dôsledné dodržiavanie pravidiel 
cestnej premávky.

Informovala: TASR

V Nemocnici Dr. Vojtecha Alexandra Kežmarok 
obnovia operačné sály aj priestory jednodňovej 
chirurgie. Primátor mesta Ján Ferenčák nedávno 
podpísal investičnú zmluvu na rekonštrukciu. 
Táto investícia vo výške približne milión eur je 
dotáciou z mestského rozpočtu a je podľa rad-
nice významným krokom k zlepšeniu zdravotnej 
starostlivosti v regióne. „Nové operačné sály 
výrazne zlepšia podmienky pre pacientov aj per-
sonál,“ skonštatovala námestníčka pre liečeb-
no-preventívnu starostlivosť nemocnice Beáta 
Šoltýsová. Rekonštrukcia sál je podľa primátora 
len začiatok. V pláne je aj výstavba operačného 
strediska pre záchranky v blízkosti nemocnice, 
ktorá by mala byť financovaná zo štátnej dotácie. 
„Tieto projekty sú súčasťou širšieho plánu sa-
mosprávy na zlepšenie zdravotnej starostlivosti 
v Kežmarku a okolí,“ uviedol Ferenčák.

Informovala: TASR

Suma 13,4 milióna eur nie je málo peňazí, ale vieme, že 
investujeme do dvoch kvalitných vzdelávacích inštitúcií,“ 
priblížil Majerský.
Predseda PSK v rámci svojho celodenného programu 
v území zavítal i do Múzea v Kežmarku a na Základnú ško-
lu M. R. Štefánika, kde sa plánuje v rámci integrovaných 
územných investícií urobiť prístavba pre rozšírenie kapa-
cít v hodnote 3,6 milióna eur. V rámci sociálnej starost-
livosti je aktuálne podaná žiadosť o nenávratný finančný 
príspevok v rámci Výzvy z Plánu obnovy a odolnosti SR na 
stavebné úpravy Centra sociálnych služieb Kežmarok. Za 
1,16 milióna eur by tu chcela župa zrealizovať nadstavbu 
ďalšieho poschodia pre svojich klientov.

Do pozornosti sa dostala i doprava, 
obzvlášť mosty a obchvaty
V kežmarskom okrese sa plánuje z krajskej pokladnice 
preinvestovať 22,8 milióna eur v rámci integrovaných 
územných investícií. Medzi projektami je aj obchvat 
Veľkej Lomnice s chodníkom pre peších i cyklistov, 
rekonštrukcia úseku Kežmarok – Jánovce i modernizácia 
ďalších ciest v Spišskej Starej Vsi, Lendaku a Bachledovej 
doline. Okrem toho sa plánuje vybudovanie cyklotrás, 
konkrétne úsekov Tatranská Kotlina – Babia dolina či 
Spišská Belá – Podolínec – Vyšné Ružbachy, úsek Slo-
venská Ves. Celkovo chce kraj preinvestovať v najbližších 
dvoch rokoch do cestnej infraštruktúry 6,3 milióna eur, 
z toho len 1,15 milióna eur plánuje dať na opravu mostov 
v Holumnici, Jezersku a Osturni. Zvyšných 5,2 milióna eur 
investuje najmä do obchvatu Veľkej Lomnice. Financie 
využije aj na spomínané úseky, či na stabilizáciu cesty 
v Malej Frankovej a Slovenskej Vsi. Asfaltérska čata opra-
ví za ďalších 146-tisíc eur úsek Huncovce – Žakovce.
Okres Kežmarok má podľa primátora mesta Jána Fe-
renčáka svoje špecifiká a problémy. Za najväčší považuje 
cestnú infraštruktúru. „V podstate obchvaty miest alebo 
chýbajúca diaľnica spôsobuje obrovské problémy, 20-tisíc 
vozidiel denne, ktoré prejdú cez mesto spôsobujú 20-mi-
nútové zápchy,“ narážal Ferenčák priamo na problematiku 
absentujúceho obchvatu mesta Kežmarok, takzvaného 
diaľničného privádzača. Téme obchvatu venovali Noviny 
Kežmarok v minulosti niekoľko zásadných textov.
Pre mesto Kežmarok je veľmi dôležitá rekonštrukcia 
Ľubickej cesty, kde mesto dalo vypracovať projektovú 

dokumentáciu na kruhový objazd, ktorú poskytol PSK. 
„Prešovský kraj má v pláne rekonštrukciu úseku v rámci 
územia mesta Kežmarok a Ľubice. Teraz komunikujeme, 
či Prešovský kraj dokáže zrealizovať túto investíciu ako 
jeden celok, vrátane vybudovania kruhového objazdu, 
ktorý je potrebný pre bezpečnosť občanov,“ doplnil 
Ferenčák.
Podľa župana Majerského je dôležitou i rekonštrukcia 
mostov. PSK ich má viac ako tisíc. „Iba v okrese Kež-
marok je 106 mostov, čo je porovnateľné s Bratislavským 
krajom, tak vieme, kde sa pohybujeme. Najviac investícií 
si vyžadujú práve tieto investície do mostov,“ skonštato-
val Majerský.
Majerský sa v rámci výjazdu stretol s primátormi miest 
a starostami obcí, zástupcami inštitúcií, verejnej správy 
a ďalšími aktérmi, s ktorými diskutoval o rozvoji regiónu, 
problémoch i možných riešeniach či pomoci. Pozrel si aj 
výsledky mikro projektov.
Záver rokovania patril stretnutiu na SOŠ agropotravinár-
skej a technickej, kde sa diskutovalo o ekonomickom 
rozvoji a ďalších možnostiach spolupráce medzi krajom, 
mestami a obcami. Výjazdové rokovanie potvrdilo 
význam úzkej spolupráce regionálnej a miestnej samo-
správy pri realizácii kľúčových projektov pre budúcnosť 
Kežmarku a jeho obyvateľov.

Text: redakcia, TASR, SITA, PSK; 
foto: TVK

Spoločná fotografia predstaviteľov župy s primátorom mesta pred rekonštruovanou budovou tunajšieho gymnázia.

Na snímke budova gymnázia v rekonštrukcii. Gymná-
zium sa zlúči s tunajšou ŠUP-kou do jednej spojenej školy.
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Urovnanie vzťahov medzi mestom a župou: za rokmi vlečúcim sa 
sporom o budovy a pozemky je bodka. Samosprávy sa dohodli
Dlhoročný spor medzi mestom Kežmarok a Prešovským samosprávnym krajom o pozemky a budovy v meste sa skončil. Neprospieval ani jednej strane, 
a preto mesto a župa pristúpili na obojstranne vyhovujúce dohody. Zlomovými udalosťami v tomto smere boli dve separátne zasadnutia zastupiteľstiev – 
krajského a mestského. Tým predchádzali početné rokovania.

V šachu boli obe strany
Celý spor medzi Kežmarkom a pre-
šovskou župou spočíval na niekoľko 
rokov starej zámene majetku medzi 
oboma stranami. V tom čase (okolo 
roku 2017) do vlastníctva kraja pripadla 
veľká časť areálu bývalých vojenských 
kasárni na Michalskej ulici. Mesto na 
oplátku získalo od kraja budovy bývalej 
hotelovej akadémie, ktorá ešte stále 
nateraz funguje.
Kraj mal najprv zámer v areáli kasární 
vybudovať stredoškolský kampus. 
O dva roky neskôr od neho ustúpil. 
Župa v tom čase dôvodila, že sa 
tak stalo po odborných analýzach 
a nemožnosti vybudovať kampus 
v lokalite starých vojenských kasární. 
V roku 2020 bolo už verejnosti 
viac-menej jasné, že k vybudovaniu 
stredoškolského kampusu nedôjde. 
Veci sa nehýbali nikam, budovy kasárni 
naďalej chátrali.
Temer desať rokov stará zámena 
sa časom ukázala ako mimoriadne 
problematická. Pre obidve strany 
predstavovala komplexný problém, 
pretože ani jedna nemohla realizovať 
svoje zámery. Nastala tak paradoxná 
situácia, v ktorej boli účastníci dohody 
do veľkej miery paralyzovaní. Frustrá-
cia z predošle nenaplnených ambícií 
tak vyvrcholila do mnohých konfliktov, 
sporov a dlhých ťahaníc. A tiež do 
priameho ohrozenia fungovania a exis-
tencie škôl.
Kraj a mesto boli tým činom donútené 
posadiť sa za rokovací stôl. Množstvo 
rokovaní vyústilo do nových – podo-
tknime – zásadných dohôd. Čerstvo 
dojednané dohody znamenajú, laicky 
povedané, úplné vyčistenie vzťahov 
medzi obidvoma samosprávami. 
A priamo sa pretavili do obsahu dvoch 
zasadnutí zastupiteľstiev.

Župní a mestskí poslanci dali novej 
dohode zelenú
Do skončenia rokovaní kraja a mesta 
obidve strany dospeli k záveru, že 
najlepšou možnosťou bude predošlú 
a nefunkčnú dohodu prehodnotiť. 
A nahradiť ju novou dohodou. Tú však 
najprv museli odobriť jednak poslanci 
krajského zastupiteľstva a jednak 
poslanci kežmarského zastupiteľstva.
„Ide o spätnú zámenu už zameneného 
nehnuteľného majetku z dôvodu upus-
tenia od zámeru zriadenia študentské-

ho kampusu v areáli bývalých kasární 
v Kežmarku a zachovania nepretržitého 
zotrvania vyučovacieho procesu Hote-
lovej akadémie Otta Brucknera Kežma-
rok v tých istých priestoroch,“ uvádza 
sa v materiáli predloženom poslancom 
s tým, že „podmienkou zámeny je 
schválenie prevodu nehnuteľností 
(Domov mládeže na Ul. Jakuba Kraya 
s priľahlými pozemkami) vo vlastníctve 
Prešovského samosprávneho kraja na 
mesto Kežmarok.“
Ako bolo spomenuté, nikam nevedúci 
stav paralýzy nevyhovoval nikomu. Ťa-
hanice, sťažnosti a konflikty vystriedali 

debaty za rokovacím stolom, ktoré 
prebehli v prvej časti aktuálneho roka. 
Zlomovým mesiacom sa potom stal 
apríl.
V Prešove najprv župní poslanci 7. 
apríla schválili pomyselné úplné 
vyčistenie vzťahov týkajúcich sa 
budov a pozemkov medzi Kežmarkom 
a Prešovským krajom. O pár dní nato, 
11. apríla, jednomyseľne postupovalo 
i tunajšie zastupiteľstvo. I v reakcii na 
tieto úkony sa 24. apríla v Kežmarku 
uskutočnil pracovný výjazd predsedu 
Prešovského samosprávneho kraja 
Milana Majerského.

Majerský a Ferenčák: uzavreli sme 
rozumnú dohodu, zlúčia sa školy 
a v areáli kasárni vzniknú 
nové byty
V reakcii na schválenie dohody primátor 
mesta Kežmarok Ján Ferenčák a Milan 
Majerský pre médiá uviedli, že ide 
o dôležitý a rozumný krok. Obaja politici 
si od toho sľubujú, že veci sa napravia 
a posunú vpred.
Dôležitým aspektom dohody je to, že štyri 
jednotlivé školy sa zlúčia do dvoch spoje-
ných škôl. Ide o zlúčenie Gymnázia Pavla 
Országha Hviezdoslava v Kežmarku so 
Školou umeleckého priemyslu Kežmarok. 
Druhú fúziu predstavuje nová stredo-
školská vzdelávacia ustanovizeň, ktorá 
vznikne spojením Hotelovej akadémie 
Otta Brucknera a Strednej odbornej školy 
Garbiarska. Podľa predstaviteľov kraja ide 
o optimalizačný krok.
„V sfúzovanej podobe majú fungovať už od 
1. septembra 2026. K rovnakému dátumu 
začne pôsobiť i spojená škola s názvom 
Stredná odborná škola a Hotelová 
akadémia Otta Brucknera, Garbiarska 
1, do ktorej sa menované školy spoja,“ 
skonkretizovala župa.
Primátor Ferenčák uviedol, že v areáli 
bývalých vojenských kasární vznikne 
namiesto stredoškolského kampusu 300 
až 350 nových bytov. Tento majetok bude 
po novom opäť patriť celý mestu. Zmení 
sa na obytnú zónu.
„Našli sme takú zhodu, ktorá bude pre 
prospech kraja, aj mesta. Je to odsúhla-
sené krajským, aj mestským zastupiteľ-
stvom. Dôjde k zámene budov. Mesto odo-
vzdá budovy bývalej hotelovej školy, ktorá 
sa spája do spojenej školy. Prešovský kraj 
vráti pozemky, ktoré sú v areáli bývalých 
kasární, kde mesto vybuduje obytnú zónu 
pre občanov. Zároveň do troch rokov 
Prešovský kraj odovzdá mestu bývalý 
internát, kde chce mesto vybudovať kul-
túrne stredisko. Mesto Kežmarok nateraz 
poskytlo kraju budovu, kým nedobuduje 
nové priestory na gymnáziu pre umeleckú 
školu. Ostanú zatiaľ v tých priestoroch, 
ktoré doteraz užívajú,“ vysvetlil Ferenčák, 
ktorého citovala Tlačová agentúra Slo-
venskej republiky.
Na margo vybudovania obytnej zóny 
primátor spresnil, že prostriedky na túto 
investíciu chce radnica hľadať vo vlastnej 
réžii, spoluinvestorstvom alebo v spolu-
práci so štátom.

Kristián Krempaský 
foto: TVK, Kristián Krempaský

Vedenia mesta Kežmarok s tímom prešovského župana počas obhliadky prebieha-
júcej rekonštrukcie budovy Gymnázia Pavla Országha Hviezdoslava v Kežmarku.

Poklopanie základného kameňa 27. novembra 2023. Týmto dátumom odštartova-
la rekonštrukcia budovy tunajšieho gymnázia, ktoré bude po novom prepojené 
s tunajšou školou umeleckého priemyslu v sfúzovanej podobe.
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Spoločnosť pre predškolskú výchovu v Kežmarku funguje už takmer 
30 rokov
Spoločnosť pre predškolskú výchovu na Slovensku je nezávislá stavovská organizácia, ktorá združuje učiteľky materských škôl a odborníkov z oblasti 
predškolskej výchovy. Momentálne pôsobí v 28 regiónoch na Slovensku.

Jedným z nich je i Kežmarok, kde 
Spoločnosť pre predškolskú výchovu, 
skrátene SPV, funguje od roku 1997. 
Momentálne zdržuje desať materských 
škôl v šiestich obciach: vo Veľkej 
Lomnici, Malom Slavkove, Starej Les-
nej, Žakovciach a Rakúsoch. Priamo 
v Kežmarku je to päť materských škôl 
– Nižná brána, Možiarska, Kuzmányho, 
Cintorínska a Sníček.

Rozmanité ciele
Cieľov má SPV viacero. Veľmi dôleži-
tým je presadzovanie dodržiavania Do-
hovoru o právach dieťaťa, dôležitého 
dokumentu, ktorý prijala Organizácia 
Spojených národov v roku 1989. Ďalej 
sa podieľa na príprave inovatívnych 
modelov predškolskej a alternatívnej 
práce s deťmi. Taktiež sa sústredí na 
zabezpečovanie možností predškol-
skej výchovy pre všetky deti bez 
akéhokoľvek rozdielu. SPV publikuje 
odbornú literatúru a organizuje rôzne 
workshopy či školenia, na ktorých 
vzdeláva pedagógov z materských 
škôl. Dve takéto konferencie or-
ganizoval región Kežmarok v roku 

2002 a 2013. Tento rok sa podujatie 
s názvom Materské školy v premenách 
času organizovalo na konci apríla 
v Brezne.

Množstvo aktivít
Ďalšie aktivity sa uskutočňujú na 
regionálnej úrovni. Tie majú vzdelá-
vací charakter, kde prostredníctvom 
rôznych konferencií či workshopov 
skúsené panie učiteľky odovzdávajú 
skúsenosti začínajúcim učiteľkám. 

Ďalšou kategóriou aktivít sú rekreačné 
aktivity, na ktorých sa pomocou 
rôznych výletov a účastiach na 
podujatiach utužujú priateľstvá medzi 
pedagógmi. V tvorivej časti sa do po-
predia dostávajú deti, ktorých aktivita 
sa prezentuje na verejnosti.

Organizátor súťaží
SPV je taktiež organizátorom viacerých 
súťaží medzi materskými školami. Kaž-
doročne usporadúva Deň materských 

škôl, ktorý sa koná štvrtého novembra 
– na výročie prvej detskej opatrovne 
založenej na Slovensku v roku 1829. 
Ďalším zaujímavým podujatím je re-
citačná súťaž Malý recitátorik určená 
pre deti od troch do šiestich rokov, na 
ktorej deti prezentujú svoju schopnosť 
naučiť sa už v nízkom veku naspamäť 
básničku a odrecitovať ju pred publi-
kom. Už 15 rokov sa koná aj súťaž s ná-
zvom Jarné vtáča, kde si deti nacvičia 
tradičné ľudové tance, čím SPV 
podporuje vzťah ku národným zvykom 
a tradíciám od predškolského veku. 
V ďalších súťažiach si deti zmerajú 
sily v divadelnom pásme, svojich 
znalostiach o ľudskom tele a v tomto 
roku je naplánovaný i futbalový turnaj 
s názvom Malí futbalisti.
Cieľom týchto súťaží a aktivít je uká-
zať, čo tieto deti dokážu a podporovať 
ich v poznávaní ľudovej slovesnos-
ti, kultúry, umenia, spevu, tanca 
a výrazného prejavu. Veľká vďaka 
patrí všetkým učiteľom, ktorí sa do 
akcií aktívne zapájajú. Bez nich by nič 
z uvedeného nebolo možné.

Text a foto: Filip Kubáni

Recitačná súťaž Malý recitátorik.

Na snímke žiaci Spojenej školy Dr. Daniela Fischera.

Záber na nástenku projektu Zelená škola.

Aj malými zmenami v našom konaní môžeme začať robiť veľké zmeny
Zelená škola nie je iba moderný pojem, ale predovšetkým záväzok konať v prospech našej planéty. Aj veľké zmeny začínajú malými krokmi. Zvoliť si bicykel, 
kolobežku či chôdzu namiesto auta sa odráža na sviežejšom vzduchu a zo školy táto voľba robí miesto, kde sa deň začína s úsmevom.

Po ročnej tvorivej prestávke sa 
naša škola opäť zapojila do plnenia 
medzinárodného programu Zelená 
škola – v poradí už štvrtej témy. 
Tentokrát sme si vybrali za tému 
realizácie premeny školy Doprava 
a ovzdušie na obdobie 2024 – 2026. 
Po dôkladnom vstupnom audite, 
ktorý reflektoval naše silné a slabé 
stránky, sme zostavili zrozumiteľný 
akčný plán, ktorý nám schválila 
manažérka programu na Slovensku.
Plán obsahuje dvanásť hlavných 
aktivít a päť vedľajších, ktorých 
plnenie začíname realizovať. Aktivity 
pripravili členovia kolégia – žiaci a panie 
učiteľky. Patrí i za to veľká vďaka. Časo-
vo sú tieto aktivity rozvrhnuté do konca 
mája 2026 tak, aby sme splnili náš 
hlavný cieľ v nasledovnom znení: Aspoň 
50 percent žiakov a zamestnancov školy, 
ktorí pochádzajú z Kežmarku, bude do-
chádzať do školy ekologickým spôsobom 
do konca mája 2026.

Chceme motivovať žiakov, učiteľov, 
ale aj rodičov k zmene – aby využili 
bicykel, kolobežku, chôdzu alebo 
hromadnú či zdieľanú dopravu 
namiesto automobilu. Priamo tým 
znížime emisie, zápchy v okolí školy 
a vytvoríme čistejšie a bezpečnej-
šie prostredie.
Je mimoriadne dôležité, aby 
realizácia plánovaných zmien pre-
biehala participatívnym spôsobom 
prostredníctvom vzťahu škola – 
rodina. Zmenou spôsobu dopravy 
ochránime nielen naše ovzdušie, 

ale i naše zdravie.
Veríme v silu spoločných krokov, ktoré 
spoja srdcia a otvoria cestu k udrža-
teľnej budúcnosti. Zelená škola rastie 
už dnes – v každom z nás aj v každom 
kroku, ktorý urobíme.

Text a foto: Zuzana Ferenčáková, 
koordinátorka programu 

Spojenej školy 
Dr. Daniela Fischera 2, Kežmarok
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Mesto skrášli nová kvetinová výzdoba. Pestrofarebný charakter 
nadobudne hradný park a priestranstvá Starého trhu
Po niekoľkých projektoch, ktoré v uplynulých rokoch priniesli do mesta viac zelene, pôvodných drevín a krov, pristupuje najnovšie mesto k realizácii 
ďalšieho podobného zámeru. Na rozdiel od predošlých projektov, v ktorých mala novovysadená zeleň najmä funkčný a ekologický rozmer, nový projekt cieli 
prednostne na naplnenie iného účelu – dekoratívneho. Parky v dvoch lokalitách skrášlia desaťtisíce kvetov.

Zmenou prejdú dve lokality
Nová výsadba by sa mala realizovať 
na jeseň. Radnica má v pláne vysadiť 
zmes rôznych cibuľovín v dvoch 
spomenutých lokalitách. Tieto cibu-
ľoviny predstavujú nasledovné kvety 
– tulipány, narcisy a hyacinty. Pôjde 
o dve rozdielne nakombinované zmesi 
vymenovaných kvetov.
V prvom prípade ide o hradný park 
v blízkosti Kežmarského hradu. V tejto 
lokalite sa na ploche 165 m2 vysadí 
8 250 kusov cibuliek. Konkrétna sada 
určená na toto miesto sa ešte určí. 
Kombinovať bude všetky spomenuté 
kvety.
Druhú lokalitu predstavuje Starý trh, 
a to v parčíku. Tu sa na rozlohe 227 m2 
vysadí 13 620 kusov cibuliek. Miesto 
zveľadí ďalšia sada kombinujúca 
konkrétne tulipány a narcisy.
„Realizáciou projektu sa plánujú pre-
meniť nedostatočne využívané plochy 
na estetickejšie parky s mikroklimatic-
kou a rekreačnou funkciou – vrátane 
podpory sociálnej funkcie zelenej 
infraštruktúry,“ uviedlo oddelenie 
rozvoja mesta a výstavby s dôvetkom, 
že v obidvoch lokalitách ostane 
zachovaný trávny porast.

Strojové sadenie kvetov: v našom 
meste po prvýkrát
Oddelenie priblížilo, že výsadba 
kvetov prebehne modernou metódou, 
ktorá mala úspech v desiatkach 
samospráv po celom Slovensku. 
Po ich vzore si firmu Slovensko kvitne 
s. r. o. zvolil i Kežmarok. „Zhotoviteľ 
má skvelé referencie z miest, kde sú 
tieto výsadby už bežnou záležitosťou. 
Pre Kežmarok je to ale novinka, keďže 
takáto strojová výsadba sa tu ešte 
nerealizovala,“ uviedli pre Noviny 
Kežmarok z úseku výstavby, dopravy 
a životného prostredia. Podotkli, že 
strojové sadenie cibuľovín na Sloven-
ku robí predovšetkým táto firma. „Je 
overená a má dostatočné skúsenosti 
z iných samospráv,“ zhodnotili.
Čitateľa zaiste zaujíma ako takáto 
výsadba vyzerá. „Stroj rozreže vrchnú 
vrstvu trávy a pod ňu uloží cibuľky, 
ktoré sa zakryjú trávnym drnom,“ kon-
kretizovalo oddelenie rozvoja mesta 
a výstavby. „Takýmto sadením sa na 
jar zabezpečí funkčná zeleň v podobe 
kvetinových pásov. Po odkvitnutí, 
dozretí cibuliek a po pokosení plochy 

bude trávnik opäť k dispozícii na re-
kreačné účely,“ rozviedlo oddelenie.
„Strojové sadenie cibuľovín zabez-
pečuje, že cibuľoviny sú vysádzané 
do optimálnej hĺbky a rozostupov, čo 
garantuje rovnomerný rast a estetický 

vzhľad. Okrem toho strojové sadenie 
umožňuje vysadiť veľké množstvo 
cibuľovín v krátkom čase, Šetrí to 
pracovnú silu a náklady. Používaný je 
špeciálny stroj, ktorý vytvára otvory, 
do ktorých sa cibuľky vkladajú, pričom 

trávnik zostáva neporušený a rýchlo 
sa regeneruje,“ vysvetlili ďalej z úseku 
výstavby, dopravy a životného pros-
tredia.

Krátko o benefitoch
Ako bolo spomenuté, firma Slovensko 
kvitne je brandži dobre etablovaným 
hráčom. Za najväčšie výhody strojo-
vého sadenia cibuľovín považuje efek-
tivitu a rýchlosť výsadby, minimálne 
náklady na údržbu plochy v najbližších 
rokoch po výsadbe a maximálny efekt 
výsadby. Konštatuje, že ide o investíciu 
na niekoľko rokov.
„Hromadná výsadba v trávnikoch 
vytvára krásne kvitnúce plochy na jar 
– bez potreby samostatných záhonov. 
Okrem estetického efektu prinášajú 
aj ekologické prínosy, pretože husto 
vysadené cibuľoviny v trávniku posky-
tujú potravu pre opeľovače a prispie-
vajú k biodiverzite mestských oblastí,“ 
zdôraznil úsek výstavby, dopravy 
a životného prostredia.
Podľa oddelenia rozvoja mesta 
a výstavby, pod ktoré úsek spadá, vý-
sledky projektu realizovaného v iných 
mestách jasne preukazujú potenciál 
vegetácie zlepšovať mikroklimatické 
podmienky urbanizovaného prostre-
dia. „Vhodnou štruktúrou, kvantitou 
a kvalitou vegetácie je možné stlmiť 
efekt tepelných ostrovov a znížiť tak 
rozdiely v teplotách medzi urbanizo-
vanou a otvorenou krajinou,“ podotklo 
ďalej oddelenie.
Kompetentní ďalej uvádzajú, že 
cibuľoviny dodávajú farby do zelenej 
infraštruktúry a tým vytvárajú rozmani-
tý prírodný priestor, využiteľný priestor 
na rekreáciu a stretávanie sa ľudí na 
verejných priestranstvách. „Výsledkom 
bude realizácia, z ktorej budú mať úži-
tok nielen naše opeľovače, ale aj ľudia 
vyhľadávajúci odpočinok. Lokality zís-
kajú nový vzhľad, vďaka čomu sa zvýši 
kvalita života a bývania obyvateľov 
mesta,“ sľubuje si od projektu radnica.
Ako bolo spomenuté, zhotoviteľ 
zrealizuje výsadbu pre mesto na jeseň. 
Na lokality v pestrých farbách nových 
kvetov sa teda budeme môcť tešiť už 
na budúcu jar roka 2026. Bude zreali-
zovaný s podporou Environmentálneho 
fondu. Redakcia tému monitoruje, 
o novinkách budeme včas informovať.

Kristián Krempaský, 
foto: Slovensko kvitne

Pracovník pri obsluhe stroja na sadenie cibuľovín.

Priamy pohľad na proces vkladania cibuľovín do trávneho drnu.

Zmes kvetov sady Prima Bella v Košiciach. Snímka zachytáva pás kvetov počas 
najväčšieho rozpuku.
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Katarína Cermanová predstavuje svoj nový projekt Tatranských 
žolíkových kariet
Nápad, ktorý si hneď získal srdcia Tatrancov – v podobe Tatranských sedmových kariet a neskôr aj pre naše mesto vzácnych Kežmarských sedmových 
kariet – teraz dostáva novú podobu. Katarína Cermanová prichádza s Tatranskými žolíkovými kartami.

Miesto kráľov na koňoch si zahrajte partičku so 
skutočnými osobnosťami Vysokých Tatier. Na plne 
ilustrovaných kartách nájdete známe aj neznáme 
tatranské miesta a ich súčasné aj historické osob-
nosti s inšpiratívnymi príbehmi. Doplňte si vedomosti 
a spoznajte históriu miesta, ktoré je tak blízke našim 
srdciam. „Viete, že jedným z predchodcov skialpi-
nistov bol vážený lekár Szontagh? Svojim pacientom 
ordinoval zimné vychádzky na lyžiach a na vlastno-
ručne vyrobených kúskoch zlyžoval Slavkovský štít. 
Viete, kto preistil veľkú časť tatranských lezeckých 
ciest, aby už nemusel vídať zbytočné nehody? Ktorá 
dáma za sebou zanechala 30-tisíc negatívov vzácnych 
fotiek tatranskej prírody? Alebo prečo túra na vrchol 
štítu niekedy trvala aj tri dni?,“ znejú otázky, na ktoré 
hráči Tatranských žolíkových kariet nájdu odpovede 
počas hry.

16 príbehov osobností z histórie Tatier
Kartičky sú plne ilustrované. Na spodných číslach 
nájdete tatranské miesta, ktoré postupne stúpajú 
s nadmorskou výškou. Začíname odspodu Kalatówka-
mi, čo je nádherná horská poľana neďaleko Zakopa-
ného, povestná svojimi šafranovými poliami. Odtiaľ sa 
dvíhame cez chaty, vodopády a sedlá až po najvyššie 
štíty. Napríklad desiatky predstavujú krásnu kolekciu 
najvyšších tatranských štítov.
„V balíčku nájdete obsiahlu brožúrku s príbehmi. Sú to 
príbehy Tatrancov historických aj súčasných, o ktorých 
mi pomohli napísať ďalšie tatranské osobnosti: rozhľa-
dená historička Ivka Bohušová, výborná sprievodkyňa 
Ivka Figová a náčelník dobrovoľnej horskej služby Fero 
Mrázik ml.,“ opisuje Katarína Cermanová.

Najstaršiu históriu opíšu dolníci
Na príbehoch dolníkov by autorka chcela vyrozprávať 
napríklad okolnosti prvej zaznamenanej túry do Snež-
ných hôr, keď sa Tatry ešte hemžili hľadačmi pokladov 
a zlatokopmi. Vedeli ste, že kúsok pod vrcholom 
Kriváňa bola banícka štôlňa? Alebo kto postavil väč-
šinu tých krásnych hrazdených budov, ktoré doteraz 
obdivujeme ako tatranský štýl?

Tatranské kráľovné
Q-čka patria tatranským kráľovnám. Ženám, ktoré 

v Tatrách žili, pracovali, tvorili alebo do nich utekali. 
„Dozviete sa o pani Maši Haľamovej, ktorá nebola len 
krehkou poetkou, ale aj najmladšou porotkyňou ly-
žiarskych majstrovstiev a oddanou asistentkou svojho 
manžela, lekára Pullmana. Alebo o pani Englishovej, 
ktorá zbožňovala zdolávať hory ešte v čase, kedy bolo 
neslýchané, aby si žena obliekla nohavice. Preto si na 
túry musela baliť aspoň dve sady oblečenia aj s klobú-
kom a prezliecť sa za prvou kosodrevinou. To musela 
zopakovať ešte na štíte, kvôli vrcholovej fotografii,“ 
opisuje ideu autorka kariet Katarína Cermanová.

Tatranskí králi
Kráľmi kariet sú niektorí z významných a inšpiratív-
nych mužov Tatier. „Vlado Tatarka sa poctivo venoval 
preisťovaniu ciest, aby už nebol svedkom toľkých 
zbytočných nehôd. Parťáci na lane Arno Puškáš 
a Ďuso Andráši nechali za sebou množstvo horských 
sprievodcov, z ktorých dodnes čerpajú generácie 
tatranských lezcov. Na kráľovskú kartu prijal pozvanie 
aj pán Barabáš – nadšený hráč žolíka,“ hovorí Katarína 
o známom filmárovi. Ten podľa nej svojimi filmami 
o Tatrách pravidelne hladí našu polodivokú dušu 
a pripomína nám, aký poklad máme pod nosom.

Tatranskí žolíci
Niekto by v žolíkovi čakal typického šaša, ale 
v tatranskej edícii autorka stavila na jeho inakšiu 
výnimočnosť – na tú, že nás vždy vytiahne zo zdanlivo 
zúfalej situácie. „Bol to nápad môjho staršieho brata. 
Sám je lezcom a rozprával mi, ako by si prial mať 
svojho žolíka záchrany, ktorého by si mohol v horách 
vytiahnuť v ťažkej situácii. Nájdete tu teda vážených 
pánov horskej záchrany,“ hovorí Cermanová.

Tatranské sedmové karty
Žolíky sú už druhé karty s tatranskou tematikou 
z bohatej tvorby Kataríny Cermanovej. „Žolíkové 
karty sú oveľa väčšie sústo ako tie sedmové a budem 
potrebovať vašu pomoc. Využite predpredaj cez Donio 
a podporte tento projekt kúpou kariet pre seba alebo 
svojich turistických priateľov,“ hovorí o výzve Katarína 
Cermanová.
V Tatrách a na Slovensku tak bude možnosť kúpiť si 
autentický suvenír, ktorý prezentuje krásu Tatier a ich 
históriu dôstojným a pútavým spôsobom. A navy-
še pochádza z pera našej Kežmarčanky.

Katarína Cermanová a Donio
foto: Katarína Cermanová 

upravil: Ondrej Miškovič
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Mestskí policajti sa v poslednom čase vo vyššej miere zaoberali 
divokými skládkami a opustenými stánkami
Mestská polícia Kežmarok sa pri svojej činnosti pomerne často stretáva s oznámením o divokých skládkach odpadov. Takýto oznam riešili príslušníci mest-
skej polície aj v marci, kedy bolo zistené, že na verejnom priestranstve v meste sa nachádza väčšie množstvo stavebného odpadu, ktorý zjavne pochádzal 
zo stavebných úprav rodinného domu. V posledných týždňoch i vďaka policajtom zmizli z verejných priestranstiev opustené stánky.

Stavebné úpravy vyústili do vzniku 
nelegálnej skládky
Vyšetrovaním a previerkami sme zistili, že na 
jednej z ulíc v meste dochádza k prerábaniu rodin-
ného domu. Tri osoby z obce Stráne pod Tatrami 
sa priznali, že vykonávajú stavebné úpravy dvora 
rodinného domu a stavebný odpad na dodávkovom 
vozidle opakovane vyviezli a voľne uložili na ve-
rejnom priestranstve v meste. Vzhľadom na to, že 
založením divokej skládky sa dopúšťajú priestupku 
na úseku životného prostredia, boli tieto osoby 
riešené v zmysle platných právnych predpisov. 
Taktiež im bolo uložené vyvezený stavebný odpad 
z plochy odstrániť. Na proces dohliadali príslušníci 
mestskej polície. Vyzývame občanov, aby dôkladne 
kontrolovali, kde končí odpad zo stavebných 
úprav. I prípadoch ak vykonávajú, resp. poveria 
iné osoby vykonávaním stavebných prác na svojej 
nehnuteľnosti.

Namiesto rýchleho zbavenia sa odpadu 
skončíte s pokutou
Občania si mnohokrát neuvedomujú, že založe-
ním divokej skládky sa dopúšťajú priestupku na 
úseku životného prostredia, za ktorý im môže byť 
v zmysle zákona o priestupkoch na mieste uložená 
bloková pokuta. Ak sa dopúšťajú protiprávneho 
konania, podľa zákona o odpadoch im môže byť 
uložená pokuta až do výšky 1 500 eur. U právnic-
kej osoby môže byť uložená sankcia až do výšky 
16 590 eur. Tiež si neuvedomujú, že v prípade, že 
sa nezákonným uložením odpadu spôsobila vlast-
níkovi nehnuteľnosti škoda vyššia ako 700 eur, 
môže ísť v danom prípade o spáchanie trestného 
činu podľa trestného zákona.
Zároveň chceme požiadať občanov, aby v prí-
pade, že sú svedkami toho, ako niekto ukladá 
odpad mimo vyznačených miest, okamžite túto 
skutočnosť oznámili na linku 159. Každý takýto 
oznam okamžite preveríme a prijmeme príslušné 
opatrenia.

Postupne miznú i nepoužívané stánky
Polícia od začiatku roka začala riešiť problematiku 
nepoužívaných stánkov a rôznych prístreškov 
nachádzajúcich sa na území mesta. Bývalé stánky 
s rýchlym občerstvením, poštové či novinové stán-
ky, ako aj skelety telefónnych búdok, v ktorých 
sa už dlhé roky nenachádzajú telefónne auto-
maty, svoj čas úžitku už naplnili. Teraz postupne 
chátrajú.
Dôvod, pre ktorý začala mestská polícia riešiť túto 
problematiku, je ten, že tieto stavby narúšajú este-
tický vzhľad mesta. A priamo na nich dochádza 
k prejavom vandalizmu a znečisťovania priestran-
stiev. Riešenie problému si vyžaduje veľké 
množstvo opakovaných previerok, keďže uvedené 
objekty bývalí majitelia predali rôznym osobám, 
ktoré o ne neprejavujú záujem.
Ďalším dôvodom na odstránenie týchto objektov je 
aj to, že sa na nich podpísal zub času a napríklad 
pri silnejšom vetre by mohlo dôjsť k ohrozeniu 

osôb na živote, zdraví alebo ku škodám na majetku 
iných osôb. Po odstránení stánkov a prístreškov 
mestská polícia úzko spolupracuje s Verejnopro-
spešnými službami mesta Kežmarok, ktoré danú 
plochu upravia, aby ďalej slúžila svojmu účelu. 
Veríme, že aj týmto spôsobom mestská polícia 
prispieva k estetickejšiemu vzhľadu mesta a skráš-
lenia prostredia v našom meste.
Podobne sa v polovici apríla Mestskej polícii Kež-
marok podarilo spoločne s majetkovým oddelením 
Mestského úradu Kežmarok odstrániť dlhodobo 
nevyužívaný bývalý stánok PNS na Ulici Generála 
Štefánika, ktorý taktiež poznačil zub času a narú-
šal estetický vzhľad mesta. Pri silnom vetre boli zo 
stánku uvoľnené časti strešnej krytiny, čím mohlo 
dôjsť k ohrozeniu zdravia a života okoloidúcich 
osôb. Dnes už tento stánok nepredstavuje žiadne 
nebezpečenstvo.

Text a foto: Štefan Šipula, 
náčelník Mestskej polície Kežmarok

Opustené stánky na sídlisku Juh a na Ulici Generála Štefánika sú už minulosťou.

Na snímkach nelegálna skládka odpadu zachytená Mestskou políciou Kežmarok.
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Radnica dáva do pozornosti rýchly a pohodlný spôsob platby daní
Mesto Kežmarok v uplynulých týždňoch rozposlalo rozhodnutia o vyrubení miestnych daní do elektronických stránok právnických osôb, podnikateľov ako 
aj obyvateľov, ktorí majú aktívnu schránku pre doručovanie. Obyvatelia poväčšine nemajú aktivovanú stránku na elektronické doručovanie a preto sa im v 
týchto dňoch doručujú rozhodnutia osobne do vlastných rúk. Platbu si však môžu výrazne uľahčiť a urýchliť.

Pohodlné platby bez nutnosti čakania
Stále pretrváva trend, že veľa Kežmarčanov využíva 
službu uhradenia dane v hotovosti priamo do pok-
ladne mesta. Z tohto dôvodu čelí radnica zvýšenému 
náporu platcov v pokladni mesta.
Preto by sme radi dali do pozornosti obyvateľom 
možnosť platenia daní prostredníctvom tzv. samo-
obslužnej pokladne mesta – Arbipontu. Využitie 
samoobslužnej pokladne vám ušetrí čas, nemusíte 
čakať v rade pri pokladni a celý proces úhrady trvá 
pár minút. Postačuje si vziať so sebou aktuálne 

rozhodnutie o miestnych daniach, na ktorom je 
vytlačený QR kód a nechať sa navigovať obrazovkou 
samoobslužnej pokladne – Arbipointom.
Načítaním QR kódu z rozhodnutia sa priamo v samo-
obslužnej pokladni vygenerujú na displeji platobné 
údaje. V tomto bode stačí platbu vložiť do košíka 
– podobne, ako to funguje vo všetkých e-shopoch 
pri nákupe tovarov. Následne si platca volí možnosť 
úhrady – podľa toho, ktorú preferuje: bezhotovostne 
platobnou kartou alebo v hotovosti.

Arbipoint na známom mieste
Pripomíname, že samoobslužná pokladňa je umiestne-
ná vo vstupných priestoroch do kina Iskra. Otvorená je 
v úradných hodinách, avšak v prípade záujmu o takúto 
formu platby vieme flexibilne predĺžiť čas sprístupnenia 
Arbipointu podľa požiadaviek alebo dopytu obyvateľov.
Situáciu mapujeme a veríme, že táto služba mesta – 
samoobslužná pokladnica Arbipoint – si nájde svojich 
priaznivcov.

Informuje: Ekonomické oddelenie Mestského úradu 
Kežmarok, foto: Kristián Krempaský

Samoobslužná pokladnica Arbipoint sa stala plnohodnotnou alternatívou tradičným platbám priamo do mestskej pokladne.

Na snímke autovrak v blízkosti centra mesta zdokumentovaný Mestskou políciou Kežmarok.

Mestská polícia odstraňuje z ulíc vraky vozidiel
Vraky áut narúšajú estetický vzhľad mesta, a aj preto by si držitelia vozidiel, ktorí ponechávajú takéto vozidlá na verejných priestranstvách, mali uvedomiť, 
že zbytočne blokujú parkovacie miesto. A tiež to, že takéto vozidlo predstavuje riziko pre životné prostredie.

Je veľmi ťažké posúdiť, či je už vozidlo skutočne 
vrakom. A preto každý takýto prípad posudzujeme 
individuálne. Likvidácia vrakov je proces, ktorý má 
zákonom presne stanovené pravidlá. Ich odstraňo-
vanie trvá vzhľadom na stanovené lehoty aj niekoľ-
ko mesiacov. Pre tieto dôvody žiadame občanov, 
aby svoje staré vozidlo odovzdali do zariadenia na 
zber starých vozidiel alebo priamo do autorizované-
ho zariadenia na spracovanie starých vozidiel.

Pred rekonštrukciou Kostolného námestia bolo 
potrebné odstrániť vrak
V prípade nájdenia autovraku sa príslušníci 
Mestskej polície Kežmarok snažia v prvom rade 
komunikovať s držiteľom takéhoto vozidla – aby ho 
odstránil z miesta sám. Tak tomu bolo aj v prípade 
autovraku na Kostolnom námestí. Držiteľ vozidla 
bol poučený o tom, že súlade so zákonom je po-
vinný umiestniť a uchovávať vozidlo tak, aby nepo-
škodzovalo alebo neohrozovalo životné prostredie. 
A tiež aby sa zachoval estetický vzhľad mesta. Po 
týchto výzvach držiteľ vozidla autovrak odstránil 
z lokality na vlastné náklady.
K riešeniu tejto problematiky nám môžu výrazne 
pomôcť občania, ktorí vo svojom okolí registrujú 

dlhodobo odstavené vozidlá vykazujúce znaky 
autovraku. Danú skutočnosť môžu oznámiť pro-
stredníctvom bezplatnej linky 159. Mestská polícia 
Kežmarok chce aj týmto krokom prispieť k estetic-

kejšiemu vzhľadu mesta, uvoľňovaniu parkovacích 
miest a zvýšeniu bezpečnosti cestnej premávky.

Text a foto: Štefan Šipula, náčelník Mestskej 
polície Kežmarok
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 ZMENA PROGRAMU VYHRADENÁ

KAM  
V MESTE
KALENDÁR PODUJATÍ V ROKU 2025

4. 5.
Otvorenie letnej turistickej sezóny – Kežmarský hrad
od 13.00, vstup: dospelí 8 €, deti 4 € 

RedBull Wings for Life World Run – benefičný beh,
pri budove okresného úradu 13.00 

5. 5. Kondičné tréningy s Jozefom Kušmierkom – mestská 
športová akcia, Telocvičňa na ulici Martina Lányiho 16.30

7. 5. Pietna spomienka na ukončenie 2. svetovej vojny – 
Nádvorie kežmarského hradu 11.00

9. 5. 
Milujem Ťa, ale... – muzikálová komédia, Mestské kultúrne 
stredisko 19.00, vstup: 42 €, predpredaj vstupeniek:
www.ticketportal.sk, www.predpredaj.zoznam.sk

10. 5. Minifestival „Spokojná žena, skvelá mama“ – 14.00, 
vstup od 10 €

12. 5. Kondičné tréningy s Jozefom Kušmierkom – mestská 
športová akcia, Telocvičňa na ulici Martina Lányiho 16.30

14. 5. 
Tatra Bartenders Cup 2025 – barmanská súťaž Junior 
klasik a profesionál, Mestské kultúrne stredisko 9.00, 
vstup: voľný

S láskou, vaša Hilde – senior kino, Kino Iskra, vstup: 4€

17. 5. 

Canzona Neosoliensis – Kežmarská hudobná jar, Drevený 
artikulárny kostol 17.00, vstup: dobrovoľný

1. MFK Kežmarok U19 – FC Pivovar Šariš Veľký Šariš 
U19 –  26. kolo, III. liga staršieho dorastu skupina východ, 
Futbalový štadión F1 10.00 

1. MFK Kežmarok – FK Čaňa – 26. kolo, Majstrovstvo 
regiónu IV. liga Východ, Futbalový štadión F1 17.00 

19.5. Kondičné tréningy s Jozefom Kušmierkom – mestská 
športová akcia, Telocvičňa na ulici Martina Lányiho 16.30

25. 5.
Divadlo zo šuflíka Tri prasiatka – divadelné 
predstavenie pre deti, Mestské kultúrne stredisko 16.00, 
vstup: 3 €

26. 5.
500 km slovenských – fiva rally 25 – prejazd 
historických vozidiel mestom Kežmarok 11.00, vstup: voľný

Kondičné tréningy s Jozefom Kušmierkom – mestská 
športová akcia, Telocvičňa na ulici Martina Lányiho 16.30

30. 5. 
Hudba z filmov a muzikálov – Koncert komorného 
orchestra – Kežmarská hudobná jar, Drevený artikulárny 
kostol 18.00, vstup: 5 €

31. 5. 

1. MFK Kežmarok U19 – FK Košická Nová Ves U19 
– 28.kolo, III. liga staršieho dorastu skupina východ, 
Futbalový štadión F1 10.00

1. MFK Kežmarok – FC Pivovar Šariš Veľký Šariš – 28. 
kolo, Majstrovstvo regiónu IV. liga Východ, Futbalový 
štadión F1 17.00



FILMOVÝ ZÁŽITOK
V KINEMATOGRAFII POD TATRAMI

www.kinoiskra.sk

program na mesiac máj 2025

BEZ ČAKANIA SVOJE MIESTO
MÁŠ ISTÉ

PRED VSTUPOM  SA STAČÍ PREUKÁZAŤ 
VSTUPENKOU V MOBILE!KÚP VSTUPENKU

CEZ NÁŠ WEB

RÝCHLEJŠIE

VSTUPNÉ: 7 €
Deti, študenti, dôchodcovia: zľava 1 €
ZŤP: zľava 50 %
Vstupenky si môžete zakúpiť 30 minút pred 
začiatkom predstavenia alebo online na 
www.kinoiskra.sk

Jazykové mutácie:

Originál verzia
Slovenské titulky
Slovenský dabing
České titulky
Český dabing

Hlavné námestie 3, 060 01 Kežmarok

Email: kinoiskra@kezmarok.sk

Tel.: +421 948 905 483

Zmena programu vyhradená!

Prístupnosť:

 vhodné pre všetky vekové kategórie
 nevhodné pre maloletých do 7 rokov
 nevhodné pre maloletých do 12 rokov
 nevhodné pre maloletých do 15 rokov
 nevhodné pre maloletých do 19 rokov

Deskriptory obsahu:

násilie
 diskriminácia
 strach
 závislosť
 sex
 vulgarizmy
 nahota

Typ podujatia:
(FK) � lmový klub
(DV) dámsky večer
(SK) senior kino
(BD) besedy a diskusie

premietanie v 2D obraze premietanie v 3D obraze

  kinoiskrakezmarok

16. piatok o 19.00

NEZVRATNÝ 
OSUD: 
POKRVNÉ PUTO
Horor
USA, 120 min.

8. štvrtok o 19.00

MLADÉ SRDCIA
Dráma
BL, HOL, 97 min.

29. štvrtok o 19.00

ANIMALE
Horor, Dráma
FR, 98 min.

11. nedeľa o 19.00
14. streda o 14.30

S LÁSKOU, 
VAŠA HILDE 
+ ZOOM Q&A S REŽISÉROM

Historický, Dráma, Životopisný
DE, 124 min.

3. sobota o 17.00

HĽADÁ SA SLON
Rodinný, Animovaný, Komédia, 
Dobrodružný, Rozprávka
VB, CAN, 86 min.

2. piatok o 19.00
18. nedeľa o 19.00

THUNDERBOLTS
Sci� , Akcia, Dobrodružný
USA, 114 min.

1. štvrtok o 19.00

ŽLTOU ŽABOU
DO ZEME 
MODRÉHO NEBA
Triler
ČR, 125 min.

24. sobota o 19.00
25. nedeľa o 19.00

MISSION
IMPOSSIBLE  
POSLEDNÍ ZÚČTOVÁNÍ
Triler, Akcia
USA, 120 min.

15. piatok o 19.00

MÚDROSŤ 
ŠŤASTIA
Dokument, Životopisný
ŠVAJ, 90 min.

22. štvrtok o 19.00

ROSARIO: 
KLIATBA 
Horor
USA, KLB, 88 min.

3. sobota o 19.00

UNTIL DAWN
Horor, Dráma
USA, 100 min.

28. streda o 19.00

BOLERO
Historický, Dráma, Životopisný
FR, 119 min. 

17. sobota o 17.00

LIŠIAK A ZAJKA 
ZACHRAŇUJÚ 
LES
Animovaný, Dobrodružný
BEL kopr., 71min.

11. nedeľa o 17.00
DOBRODRUŽSTVO
NA DIVOKOM 
ZÁPADE
Animovaný, Dobrodružný
ŠP, 93 min.

18. nedeľa o 17.00

TENISKY 
LIMITKY
Animovaný
USA, 105  min.  

30. piatok o 19.00

ZJAVENIE
Dráma
FR, 137 min.  

17. sobota o 19.00

KDE KONČÍ 
LÁSKA
Triler, Romantický, 
Psychologický
ČR, 100 min.

31. sobota o 17.00

KARATE KID: 
LEGENDY
Rodinný, Akcia, Komédia, 
Dobrodružný
USA, 105 min.

4. nedeľa o 19.00

NEOBRÚSENÝ 
DIAMANT
Dráma
FR, 103 min. 

31. sobota o 19.00

HIGH SCHOOL 
HEIST
Komédia
USA, 105 min.

23. piatok o 19.00 

SURFAŘ
Triler, Psychologický
USA, AU, 99 min.

24. sobota o 17.00
25. nedeľa o 17.00

LILO & STITCH
Rodinný, Detský
USA, 105 min.

senior
kino

Festival 
Créme de 
la Créme 

Festival 
Créme de 
la Créme 

Festival 
Créme de 
la Créme 

4 €
7 €

5 €5 €5 €
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Najlepší učitelia očami detí a rodičov. Samospráva odovzdávala 
ocenenia
Učiteľské povolanie a práca je už stáročia dôležitou súčasťou života ľudí na celej planéte. Našim najmladším pedagógovia odovzdávajú znalosti a vedomos-
ti z mnohých predmetov i aspektov života a majú vplyv na ich celkový vývin. Na ich počesť vznikol Deň učiteľov, ktorý na Slovensku pripadá na 28. marec. 
V Kežmarku sa tento rok uskutočnila oslava sviatku o deň skôr. Zástupcovia samosprávy ocenili tých najlepších z jednotlivých škôl a školských zariadení 
v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta. Víťazov vyberali sami žiaci a rodičia, ktorých sa do internetovej ankety zapojilo viac než 950. Ocenenia víťazom ankety 
odovzdával viceprimátor mesta Jozef Matia a vedúca oddelenia školstva, mládeže a športu Lucia Troppová.

Ponúkame vám prehľad všetkých ocenených za jednotlivé školy a školské zariadenia i s odôvodnením od samotných žiakov a ďalšími zaujímavosťami.

Spojená škola Dr. Daniela Fischera
Najlepšia učiteľka za prvý stupeň a školský klub 
detí – Eva Vojtičková. Žiaci ju opísali, ako ľudskú 
a profesionálnu učiteľku, ktorá má individuálny 
prístup a vie dobre naučiť. Je zanietenou športov-
kyňou, ktorá ku zdravému životnému štýlu vedie 
i deti.
Najlepší učiteľ za druhý stupeň – Matúš Kožuch. 
Nomináciu si podľa hlasujúcich zaslúžil vďaka 
empatii, ľudskosti, či trpezlivosti. Láskavým a 
chápavým prístupom vytvára pre deti bezpečné 
a podnetné prostredie, v ktorom sa cítia prijaté a 
motivované k učeniu. Ku chodu školy prispieva aj 
prostredníctvom školského časopisu Fišeráčik, 
ktorý graficky upravuje. Je tiež kameramanom 
a fotografom na školských akciách.

Materská škola Karola Kuzmányho
Daniela Adamjaková. Rodičia detí ju opísali, ako 
milú, ochotnú a empatickú paniu učiteľku, ktorú 
majú deti rady a zo škôlky odchádzajú spokojné. 
Svojou angažovanosťou ich vedie k pohybu a zdra-
vému životnému štýlu. Je vždy ochotná spolupra-
covať a pomôcť. Jej kreatívna práca obohacuje 
detskú dušu. Rodičia si tiež pochvaľujú komuniká-
ciu s učiteľkou.

Materská škola Cintorínska
Simona Šromovská. Pri nej sme od hlasujúcich 
dostali jediné slovo, ktoré všetko vystihuje: Super. 
Učiteľka je pokroková, deti vedie k hudbe (i pomo-
cou svojho akordeónu), ľudovej kultúre a tradíciám.

Spojená škola Hradné Námestie
Najlepšia učiteľka za prvý stupeň a školský klub 
detí – Lucia Lešková. Hlasovanie vyhrala kvôli 
svojmu skvelému prístupu i láske k práci. Zbožňuje 
deti a tie zbožňujú ju. Pre školu je prínosom aj pri 
zavádzaní kurikulárnej reformy školstva a zavádzaní 
nových postupov do praxe, keďže pôsobí na pozícii 
supervízora. Žiakov pripravuje na rôzne kultúrne 
podujatia a obzvlášť sa zameriava na prípravu 
vystúpení počas Dní nemeckej kultúry a vzájom-
nosti. Svojou prácou potvrdila víťazstvo z minulého 
roka.
Najlepší učiteľ za druhý stupeň – Lenka Matve-

jová. Účastníci ankety ocenili jej schopnosť naučiť 
a podporiť žiakov. Učí predovšetkým matematiku. 
Jej žiaci dosahovali v Testovaní 9 výborné výsledky. 
Vo veľkej miere sa zameriava na ekológiu. Motivuje 
žiakov k aktívnej účasti na environmentálnych 
projektoch, prichádza s nápadmi na zlepšenie 
prostredia v okolí školy a usiluje sa vytvárať u žiakov 
hlbší vzťah k našej prírode.

Materská škola Možiarska
Mária Majerčáková. Uspela vďaka ľudskému 
a profesionálnemu prístupu. Je vždy usmiata a de-
ťom odovzdáva veľké množstvo nových informácií. 
V materskej škole realizuje školské kolo podujatia 
Malý recitátorik, kde naplno prejavuje svoju orga-
nizačnú šikovnosť i tvorivého ducha. Jej nápady 
pri realizácií výchovno-vzdelávacích činností sú 
vždy originálne a plné fantázie. Práca je pre ňu 
poslaním, ktoré vykonáva s každodennou vášňou 
a odhodlaním.

Základná škola s materskou školou 
Nižná Brána
Najlepšia učiteľka za prvý stupeň a školský klub 
detí – Miriam Dernerová. Hlasujúci ju opísali, ako 
najlepšiu učiteľku na škole. Veľmi dobre učí a je 
milá. Deťom sa venuje aj mimo bežného vyučo-
vania, v tomto roku pripravovala dve žiačky na 
recitačnú súťaž Hviezdoslavov Kubín. Taktiež deti 
učí k láske ku športu.
Najlepší učiteľ za druhý stupeň – Jana Szen-
tiványiová. Učí anglický jazyk. Žiaci odôvodnili 
jej víťazstvo sympatickou a milou povahou, 
vďaka ktorej ju majú všetci radi. Pripravuje ich aj 
na olympiádu v anglickom jazyku. Momentálne 
vykonáva funkciu šéfredaktorky v Nižnobranských 

Ocenení pedagógovia si prevzali ocenenie Naj učiteľ 2025.

Vystúpenie kapely Sám Sebou roztancovalo Mestské kultúrne stredisko v Kežmarku.

14
máj 2025

ŽIVOT V MESTE



správach. Patrila k oceneným pedagógom aj 
minulý rok.

Materská škola Nižná Brána
Monika Fedorová. Zvíťazila vďaka svojmu skvelému 
prístupu nielen k deťom, ale i rodičom. Deti ju 
doslova ľúbia. Predškolákov aktívne pripravuje na 
športové olympiády pre materské školy alebo na 
tradičnú súťaž Kreslíš, kreslím, maľujem.

Základná umelecká škola Antona Cígera 
v Kežmarku
Peter Pavličko. Na kežmarskej umeleckej škole 
tento učiteľ klavíru a keyboardu vyhral vďaka svojmu 
profesionálnemu a odbornému prístupu, ktorý 
kombinuje s priateľskou povahou a pozitívnym mys-
lením. Je aktívnym hudobníkom, ktorý svoj talent 
a umenie ochotne posúva svojim zverencom. Deti 
umelecky formuje i v kapele Nonsens. Sám chodí 
hrávať na klavír do známych tatranských hotelov.
Ďalšou špeciálnou kategóriou sú ocenení Centra 
voľného času Kežmarok. Tu nehlasovali žiaci, ale 
rozhodla nominácia riaditeľa kežmarského CVČ Ra-
dovana Dejneku. Ten nominoval dvoch pedagógov.
Zuzana Kuffová. Riaditeľ túto pedagogičku opísal 
ako človeka, ktorý svojím zanietením a láskou 
ku športu inšpiruje nielen deti, ale i celý kolektív 
v centre. Vedením krúžkov jumping, Šport je cesta 
a korčuľovanie na ľade dokazuje, že šport je nielen 
o pohybe, ale aj o radosti a zábave. Celé leto sa 
pravidelne venuje deťom v táboroch. Minulý rok 
absolvovala neuveriteľných päť turnusov, počas 
ktorých vyčarovala úsmev na tvári každého dieťaťa.
Vladimír Mikša. Dôvodom nominácie je, že tréner 
karate Vladimír Mikša je nielen skúseným trénerom, 
ale aj vzorom pre mladých športovcov, ktorým odo-
vzdáva bojové techniky a hodnoty ako sebadisciplí-
na, úcta a vytrvalosť. Za jeho dlhoročnú prácu 
s mládežou mu patrí veľké uznanie a poďakovanie.
Všetci ocenení dostali diplom, ružu a spomienko-
vú plaketu, ktorá im bude pripomínať výnimočný 
úspech. Príjemnú atmosféru doplnila vydareným 
koncertom hudobná skupina Sám Sebou.

Filip Kubáni, foto: TVK, na snímkach na strane 15 
ocenení pedagógovia v akci
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Helena Lýdia Matiová
Helena Lýdia Matiová pri práci so strojom Globica.

Významní kežmarskí fotografi. V strede pán Szucs.

 Kežmarskí fotografi na spoločnej fotografii. 

Život za objektívom: Príbeh fotografky Heleny Lýdie Matiovej, ktorá 
zachytila dušu našich najkrajších momentov
Helena Lýdia Matiová sa narodila 22. decembra 1951 v Kežmarku a zomrela 28. novembra 2024, tiež v Kežmarku. Do povedomia Kežmarčanov sa zapísala ako 
fotografka používajúca jednu z najstarších fotografických techník čiernobielej fotografie.

Láske sa učila od rodiny

Helena sa narodila do rodiny Alžbety 
a Františka Valenčíka – ako desiate dieťa. 
Od detstva ju volal otec Ida, z čoho vznik-
lo meno Lyda a neskôr Lydka. Detstvo 
prežila spoločne so svojimi jedenástimi 
súrodencami. Po skončení základnej ško-
ly sa túžila stať zubnou laborantkou. Jej 
otec sa s tým však nestotožnil, pretože 
keď niekto spomenul zuby, hneď mu bolo 
zle. Ako vtedajší riaditeľ komunálnych 
služieb ju na skúšky do Košíc poslal 
pohrebným autom, ktoré sa znenazdajky 
pokazilo. Helena otcovi vtedy na protest 
vyhlásila, že pôjde za robotníčku do Tat-
raľanu. Aj napriek tomu, že bola prijatá na 
gymnázium. Na gymnázium však chodila 
len dva týždne. Osud to zariadil tak, že 
stretla Štefana Szucsa, významného 
kežmarského fotografa, ktorý ju priučil 
umeniu fotografie. Fotografia sa jej stala 
koníčkom, prácou i študijným zameraním. 
Študovala na škole v Poprade a bola po-
slednou učnicou pána Szucsa. Po skon-
čení školy sa zamestnala ako fotografka 
v Komunálnych službách Kežmarok.
Svoje znalosti, ktoré nadobudla od 
majstra, sa rozhodla odovzdávať aj ako 
majsterka odborného výcviku. Dodnes 
na ňu spomínajú tí, ktorých učila základy 
fotografie a odovzdávala dôležité rady, 
ktoré si pamätajú dodnes.

To čo videla očami, dopracovala 
v tmavej komore ručne
Ako posledná fotografka v Kežmarku pra-
covala s veľkoformátovým fotografickým 
strojom Globica, čo bolo v ére postupu-
júcej digitalizácie raritou. Tento prístroj 
jej umožňoval zachytiť výnimočné detaily 
a vytvárať fotografie s jedinečnou hĺbkou 
a kvalitou. Svojmu remeslu bola oddaná 
až do posledného kroku – fotografie ručne 

spracovávala v tmavej komore, kde sa 
každému záberu venovala s láskou a dô-
kladnosťou. Tmavá komora sa pre ňu stala 
miestom, kde vznikali skutočné umelecké 
poklady, spracované s precíznosťou. Táto 
oddanosť tradičným metódam a cit pre 
jemné detaily ju odlišovali od ostatných.
Svoju kariéru zasvätila práci v ateliéri, kde 
vytvárala tisíce nádherných portrétov, 
svadobných fotografii, umeleckých 
kompozícii a diel, ktoré dýchajú intimitou 
a nadčasovosťou. Jej schopnosť zachytiť 
neopakovateľné chvíle a emócie z nej 
urobila vyhľadávanú fotografku nielen 
v Kežmarku, ale aj v širokom okolí.
Retušovanie robila ručne, film po filme, 
pričom každý záber prešiel jej starostlivý-
mi rukami. V tmavej komore spracovávala 
negatívy a fotografie, pričom celý proces 
mala pod kontrolou od prvého cvaknutia 
spúšte až po finálnu fotografiu.

Spoločne s manželom 53 rokov
Svoje áno povedala v roku 1972 Joze-
fovi Matiovi, a tak ako si sľúbili, prežili 
spolu v dobrom, zlom, šťastí, chorobe, 
bohatstve i chudobe krásnych 53 rokov 
naplnených v troch synoch. „Veľmi 
dobre a rada varila. Spomínam si na 
skvelú jedáleň Tante Džul na rodinných 
stanovačkách na Domaši či Šírave. K jej 
záľubám patrilo čítanie kníh a lúštenie 
osemsmeroviek,“ spomína syn Jozef. Na 
Južnej 7 bolo vďaka jej štedrosti vždy 
veselo. Jej zmysel pre humor ju neo-
púšťal ani v posledných chvíľach života. 
„V nemocnici si ju nechali kvôli silnému 
kašľu. Ešte vo štvrtok ráno žartovala so 
sestričkou, aby jej do výživy pridali niečo 
ostrejšie. Sestričku obdarovala gumený-
mi cukríkmi, ktorými neraz každého nú-
kala. Rýchlosťou blesku, ktorý mnohokrát 
dotvoril jej fotografiu, však o pár minút 
už navždy odišla. V tichu a pokoji,“ hovorí 
o posledných chvíľach syn Jozef.
Helena Matiová sa venovala tradičnej 
čiernobielej fotografii, ručne spracova-
nej a retušovanej. Do sŕdc Kežmarčanov 
ostáva zapísaná ako tá, ktorá im zhoto-
vovala svadobné fotografie a spomienky 
navždy zachytené jej jedinečným okom 
na fotografický papier. Pri pohľade na 
staré fotky, ktoré nájdete doma, si 
spomeňte na Helenu Lýdiu Matiovú a jej 
životný príbeh, ktorý bol ďalším darom 
pre naše mesto.
Helena sa vo svojej práci často zame-
riavala na kontrasty – staré a nové, 
svetlo a tieň, tradíciu a pokrok. Jej 

portréty boli výnimočné schopnosťou 
vystihnúť vnútorný svet ľudí, ktorých 
fotografovala. Mala dar vytvárať dôverný 
vzťah so svojimi klientmi, čo sa odrážalo 
v prirodzenosti a úprimnosti jej záberov. 
Tieto fotografie dnes slúžia ako cenný 
historický dokument, ktorý nám umož-
ňuje nahliadnuť do minulosti a uchovať 
spomienky na časy, ktoré už pominuli.

Ostáva zapísaná vo fotoalbumoch 
Kežmarčanov
Jej odkaz žije ďalej – v jedinečných 

portrétoch, svadobných fotografiách 
a záberoch života, ktoré vytvorila. 
Helena Matiová svojím dielom doká-
zala premeniť obyčajné okamihy na 
výnimočné a zanechať po sebe poklad, 
ktorý pripomína krásu minulých čias 
i jej talentu. Aj keď odišla náhle, svetlo, 
ktoré rozžiarila, bude svietiť ešte dlhé 
generácie. Každá jej fotografia nesie 
pečať jej výnimočného talentu a kúsok 
jej života.

Ondrej Miškovič 
zdroj: archív rodiny Matiovej
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Primátor mesta Ján Ferenčák na návšteve Centra Vôľa žiť.

Pripomíname si sté výročie narodenia Jána Pavelu
Dňa 26. apríla 2025 uplynie sto rokov od narodenia Jána Pavlu, bývalého tajomníka Mestského národného výboru v Kežmarku. V tejto funkcii pôsobil 
od roku 1968 do roku 1985 pod vedením vtedajšieho predsedu výboru Jozefa Vargu. Pre svoje mesto pracoval s veľkým zanietením.

Napriek tomu, že jeho rodiskom bol 
Liptov, kde sa narodil v obci Hybe, od 
ranného detstva vyrastal so svojimi 
rodičmi a troma bratmi v Kežmarku. 
Veľkú časť svojho produktívneho života 
pôsobil v zdravotníctve ako ekonomický 
námestník.
Viac ako šesťdesiat rokov prežil 
v šťastnom manželstve. Všetku svoju 
lásku venoval manželke a svojim štyrom 
deťom. Nesmierne ho však napĺňalo 
robiť ľuďom život pestrejším – veno-
val sa bábkarstvu, organizoval plesy, 
zábavy, stretnutia a všetky významné 
dni spestroval klapanciami. Všetko, čo 
robil, smerovalo k stmeľovaniu rodiny, 
priateľstiev a vzťahov kolegov.
Od III. ročníka Literárneho Kežmarku 
v roku 1968 sa počas svojho pôsobe-

nia vo výbore každoročne podieľal na 
príprave a organizovaní tejto literárnej 
súťaže.
Až do pomerne vysokého veku repre-
zentoval Kežmarok vo futbalových 
kluboch, ktoré boli súčasťou výcho-
doslovenskej divízie. Popritom zbieral 
výstrižky z novín a spolu s fotografiami 
vytvoril album, ktorý veľa vypovedá o 
histórii futbalu v tomto regióne. Zostavil 
aj brožúru „90 rokov od založenia 
prvého športového klubu v Kežmarku“ 
pri príležitosti 90. výročia kežmarského 
futbalu.
Jeho typickou črtou bolo zazname-
návať významné okamihy života. Túto 
schopnosť využil aj pri písaní kroniky 
mesta. Posledné roky svojho života 
venoval písaniu pamätí – v dvanástich 

zväzkoch kníh opisuje tímovú prácu 
celého kolektívu pracovníkov radnice. 
Čitateľ sa v nich dozvedá, aké úsilie 
vynakladali pri budovaní sídlisk, 
čističky odpadových vôd, základných 
a materských škôl či podnikov, ktoré 
zamestnávali tisíce Kežmarčanov. Toto 
obdobie položilo základ pre vtedajší, 
ale aj budúci rast mesta Kežmarok. 
Celá zbierka kníh pod názvom „Taký 
život“ je dostupná v Mestskej knižnici 
Kežmarok.
Ján Pavela sa narodil 26. apríla 1925 
a zomrel 25. mája 2011. Týmto textom 
spomíname na činorodého Kežmar-
čana, funkcionára, športovca, otca 
rodiny, ale najmä na dobrého človeka.

Text a foto: Daniela Bóryová, 
rod. Pavelová

Centrum Vôľa žiť v Kežmarku: pomoc pre deti so zdravotným 
znevýhodnením
V Kežmarku existuje miesto, ktoré poskytuje potrebnú pomoc a podporu – Centrum Vôľa žiť. Už niekoľko rokov ponúka odborné terapeutické služby deťom 
so zdravotným znevýhodnením. Vďaka obetavosti odborníkov a štedrosti darcov dokáže centrum pomáhať rodinám, ktoré čelia každodenným výzvam.

Centrum sa zároveň zameriava na akti-
vity, ktoré podporujú sociálnu interak-
ciu a tímovú spoluprácu medzi deťmi. 
Tieto programy sú navrhnuté tak, aby 
boli zábavné a zároveň terapeutické, čo 
umožňuje deťom dosahovať pokrok v 
prostredí, ktoré je pre ne prirodzené a 
pohodlné.

Charitatívne akcie a darcovská 
podpora
Medzi významné udalosti v športovej 
kronike mesta Kežmarok patrí aj 
charitatívny hokejový turnaj, ktorý 
sa konal 1. septembra 2024 v Aréne 
Kežmarok. Tento turnaj mal za cieľ 
vyzbierať finančné prostriedky, ktoré 
boli následne použité na zakúpenie 
špeciálnych rehabilitačných prístrojov 
a zariadení pre deti so zdravotným 
znevýhodnením. Organizátorom turnaja 
bol Milan Glevaňák, ktorý sa podieľal 
na jeho úspechu a pomohol vyzbierať 
4-tisíc eur na tento účel. Okrem toho 
primátor mesta Ján Ferenčák daroval 
Centru Vôľa žiť vstupy do hyperbarickej 
komory, ktoré získal na charitatívnej ak-
cii Na vlnách vody Bielej vody. Tento dar 
umožňuje deťom ďalšiu formu terapie 
na podporu ich zdravia a blaha.
Tieto aktivity, ako aj štedrosť darcov, 
zohrávajú kľúčovú úlohu pri zabezpe-
čovaní kvalitných služieb a neustálom 

zlepšovaní ponuky terapeutických 
možností pre deti v Kežmarku.

Podpora komunity a darcov
Centrum Vôľa žiť je nezisková organi-
zácia, ktorá sa spolieha na finančné 
príspevky darcov a granty. Vďaka pod-
pore širokej verejnosti a organizovaným 
charitatívnym akciám môže centrum 
poskytovať kvalitnejšie služby a ne-
ustále rozširovať ponuku terapií. “Každý 
dar, či už finančný alebo materiálny, 
nám pomáha posúvať sa vpred. Vďaka 
dobrým ľuďom môžeme investovať do 

nového vybavenia, ale aj zabezpečiť 
vyšší počet terapeutických hodín pre 
deti,” hovorí zástupkyňa centra Lucia 
Kačmarčíková.
Týmto spôsobom sa neustále zlepšujú 
podmienky pre deti so zdravotným zne-
výhodnením, ktoré navštevujú centrum. 
Kvalita terapeutických služieb, ktoré 
sú im poskytované, tak priamo závisí aj 
od štedrosti a podpory komunity, ktorá 
podporuje túto dôležitú iniciatívu.

Zdravotné pomôcky na mieru
Okrem terapeutických služieb cen-

trum poskytuje aj pomoc pri výrobe 
zdravotných pomôcok prispôsobe-
ných potrebám detí. Tieto pomôcky, 
ako sú rehabilitačné kočíky, vozíky či 
autosedačky, sú vyrábané individu-
álne na mieru a sú poskytované bez 
doplatkov. Takéto pomôcky významne 
zlepšujú mobilitu a kvalitu života detí, 
čím im pomáhajú viesť samostatnejší a 
plnohodnotnejší život. “Máme možnosť 
vyrábať pomôcky, ktoré sú prispôsobe-
né presne potrebám každého dieťaťa. 
Týmto spôsobom im zabezpečujeme 
maximálny komfort a funkcionalitu, čo je 
pre deti so zdravotným znevýhodnením 
veľmi dôležité,” dodáva Lucia Kačmar-
číková.

Miesto, ktoré dáva zmysel
Centrum Vôľa žiť je dôkazom, že aj v 
malom meste môže vzniknúť miesto 
s veľkým poslaním. Vďaka tímu odborní-
kov a podpore komunity sa deťom 
otvárajú nové možnosti, ktoré by inak 
nemali. Centrum sa neustále vyvíja a 
hľadá nové možnosti, ako zlepšiť životy 
detí so zdravotným znevýhodnením a 
podporiť ich v integrácii do bežného 
života. To je miesto, ktoré dáva zmysel 
– miesto, kde sa deti nielen liečia, ale aj 
rastú a rozvíjajú.

Kamila Čikovská 
foto: Ondrej Miškovič

Ján Pavela
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Sme radi za každú novú tvár ktorá prejde našimi dverami, znie 
z nového obchodu so zvieratami a chovateľskými potrebami
V májovom diele firemného seriálu zavítame do podniku plného života. A to doslova. Reč bude o relatívne mladej firme ponúkajúcej všetko potrebné v ob-
lasti chovateľstva a akvaristiky. „Na naše milé počudovanie sme sa v priebehu krátkeho času dostali mnohým chovateľom do povedomia. Naše začiatky tak 
neboli až také ťažké, ako sme sa spočiatku obávali,“ načrtol na úvod Jozef Krejsa, šéf firmy KK Naše ZOO Akvaristika.

Do povedomia sa dostali rýchlo
V Kežmarku poznáme niekoľko podnikov predáva-
júcich zvieratá a potreby pre chovateľov. Podnik, 
o ktorom je tento text, kladie osobitný zreteľ na 
akvaristiku. Predajňa s názvom KK Naše ZOO 
Akvaristika vznikla 20. septembra 2023. I keď je 
relatívne mladý (ani nie dva roky), netrvalo mu dlhý 
čas, aby si rýchlo získal svoju klientelu a etabloval 
sa na kežmarskom trhu. „To značí aj to že v našom 
meste je o tento druh obchodu záujem,“ skonštato-
val majiteľ Jozef Krejsa.
„Zákazníkom sa snažíme ponúkať vo väčšej miere 
to, čo si sami vyžadujú alebo aspoň druh tovaru, 
ktorý je od iných obchodov odlišný,“ podotkol 
a dodal, že disponujú širším výberom sortimentu, 
ktorí tvorí ich konkurenčnú výhodu oproti iným 
obchodom.
Doménou obchodu je predovšetkým živý tovar. Ten 
firma ponúka i na objednávku. „Na výber je u nás 
viac ako sto druhov akváriových rybičiek, ktoré sa 
stále obmieňajú a široká ponuka vtákov a hlodav-
cov. No aj nadšenci teraristiky si prídu na svoje. 
Máme v ponuke i také zvieratá ako napríklad leguá-
ny, hady a rôzne plazy a obojživelníky,“ skonkretizo-
val. „Už si od nás cestu k novým majiteľom našli aj 
také zvieratá ako je ježko, veverička ci papagáj ara,“ 
uviedol v tejto súvislosti.

Podnik si obľúbili predovšetkým deti, devízou 
je bezplatný rozvoz v meste
Podľa majiteľov, ktorí sa venujú okrem iného 
aj poradenstvu, v predajni dochádza k častým 
úsmevným situáciám pri obsluhe klientov. 
Vysvetľujú to skutočnosťou, že ich najčastejšími 
zákazníkmi sú práve deti. „Trénujú nás na všetky 
rôzne druhy otázok,“ zhodnotil s Krejsa s tým, že 
to berú s úsmevom a snažia sa ich skrze domáce 
zvieratká učiť prvým krokom k zodpovednosti.
Denne v predajni obslúžia okolo 60 ľudí. „Väčšie 
percento z celkového podielu klientov sú už naši 
stali zákazníci. Tí radi využívajú náš malý vernost-

ný program zliav v podobe zbierania pečiatok na 
kartičku,“ opísala firma.
„Tým ktorí to potrebujú ponúkame bezplatný rozvoz 
tovaru na území celého mesta,“ vyzdvihla firma 
jednu zo svojich proklientskych služieb navyše. 
Doplnila, že rozvoz vie realizovať za malý príplatok i 
v okolí Kežmarku.
„Priestor, v ktorom sme, sa nám po krátkej dobe za-
čal zužovať. A tak by sme sa po čase radi presunuli 
do niečoho väčšieho a ponúkli tak zákazníkom i tie 
naozaj posledné maličkosti,“ neskrýva optimizmus 
majiteľ a na záver dopĺňa, že „sú radi za každú novú 
tvár ktorá prejde našimi dverami“.

Kristián Krempaský, na podklade dát firmy, 
foto: KK Naše ZOO Akvaristika

V nevyužívaných priestoroch v centre mesta pribudli dve nové galérie
Škola umeleckého priemyslu Kežmarok a Súkromná spojená škola Biela voda v apríli otvorili svoje galérie na Hlavnom námestí. Otvoreniu predchádzalo 
schválenie mestským zastupiteľstvom.

Sen dvoch škôl v Kežmarku sa stal skutoč-
nosťou. V galériách v priestoroch bývalého 
Europaparku a hudobnín budú výstavy 
prebiehať nezávisle od seba, ako aj samotné 
prevádzkovanie galérií. Réžia je na stredných 
školách, ktoré ich budú spravovať. Umenie 
a remeslo sa tak spojilo do jedného priestoru. 
Návštevník na malom priestore dokáže vidieť 
toho veľa. „Keď sa otvárajú takéto galérie, nie 
je krajšej veci. Máme veľa šikovných mladých 
ľudí a je potrebné ich podporiť a podchytiť, 
trh potrebuje takéto profesie. Máme byť na čo 
hrdí, pretože si to zaslúžia,“ povedal na otvo-
rení galérií Jozef Štefaňák, primátor mesta 
Vysoké Tatry. Slávnostný prestrih pásky patril 
okrem riaditeľov škôl aj zástupcovi mesta – 
viceprimátorovi Jozefovi Matiovi.

Galéria Umením meníme svet
Škola umeleckého priemyslu Kežmarok predstavila 
svoju galériu s názvom Umením meníme svet, ktorá 
pokračuje v doterajšej koncepcii školy: meniť okolitý 
svet na krajšie – umeleckejšie miesto pre život. 

“Túžili sme po priestore, kde môžeme vystavovať, 
vykonávať workshopy, prednášať prednášky či 
vykonávať edukačné činnosti. S týmto cieľom sme 
prišli na mestský úrad a myšlienku dať galériu do 
týchto priestorov sme povedali nahlas,“ povedal 
Jaroslav Sarna, riaditeľ Školy umeleckého priemyslu 
Kežmarok. „Študenti môžu obohacovať svet svojím 

prístupom a kreativitou, inovatívnosťou. 
A práve to je to dôležité,“ vyslovil myšlienku 
pedagóg školy Matúš Matava.

Babičkina chyža
Znovu ožila aj výstavná sieň, ktorá kedysi 
sídlila v priestoroch mestskej knižnice. „Je to 
zbierka komponentov, ktoré pomáhali v práci 
našim babičkám. Zbierkový fond sme zbierali 
asi pätnásť rokov, spoločne s kolegami a so 
žiakmi. Niektoré veci boli už vyhodené, no my 
sme chceli zachrániť dušu týchto predmetov. 
Nikde nenájdete nič rovnaké, pretože v každom 
dome a v každej chalúpke si každý prispôsobo-
val domáce predmety, tak ako to komu vyhovo-
valo,“ povedala Anna Jurgovianová, riaditeľka 

Súkromnej spojenej školy Biela voda. „Bolo to veľmi 
náročné, keďže je tam veľa starých vecí. Zvládli 
sme to a Babičkina chyža je otvorená pre všetkých,“ 
povedal na vernisáži Martin Mišalko z tejto školy. 
Nová turistická sezóna, tak prinesie do nášho mesta 
ďalšie atrakcie v podobe dvoch galérií.

Text a foto: Ondrej Miškovič
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Akvaristika je priamo spomenutá v názve obcho-
du, podnik na ňu kladie zvláštny zreteľ a ponúka 
hodnotné poradenstvo.

Hlodavce sa tešia veľkej obľube, zaujmú hlavne deti.

Otvorenie galérií v Kežmarku.
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Unikátna fotografia meteorologickej stanice
Ak dnes chceme vedieť, aké bude počasie, stačí sa pozrieť na internet. Údaje, ktoré tam nájdeme, pochádzajú z meteorologických staníc po celom Sloven-
sku. Podľa dostupných informácií je na našom území 20 profesionálnych meteorologických staníc. Okrem nich sa tu nachádza ešte približne sto automatic-
kých staníc.

Vďaka skúmaniu dobovej tlače a fo-
tografií v zbierkovom fonde Múzea 
v Kežmarku sa zistilo, že naše mesto 
malo kedysi privilégium – stála tu 
stanica na zaznamenávanie počasia. 
Údajne bola jednou z najstarších. 
O čosi modernejšiu máme zachytenú 
na dobovej snímke.

Prvá meteorologická stanica
Prvú stanicu v meste evidujeme nie-
kedy okolo roku 1884. Hodnoty z nej 
pravidelne zaznamenávali profesor 
lýcea Paul Klein, ktorý bol istý čas 
vedúcim; a učiteľ evanjelickej ľudovej 
školy Mathias Loysch. Posledný me-
novaný túto činnosť vykonával vyše 
25 rokov. Presné stanovište stanice 
nepoznáme, vieme len, že bola osa-
dená niekde medzi domami. Na výzvu 
redakcie tunajších novín zaniknutého 
týždenníka Karpathen-Post od 16. februára 1888 
pravidelne uverejňovali správy o počasí – zvyčajne 
za uplynulých sedem dní. Obsahovali údaje o tlaku 
vzduchu, teplote v troch úsekoch daného dňa, 
oblačnosti a množstve zrážok. Občas tieto hodnoty 
dopĺňala zvláštna poznámka. Vďaka tomu vieme, 
že v piatok 3. februára 1888 dosiahla ranná teplota 
-24,8 stupňa Celzia. Celkovo bola prvá polovica 
februára poriadne chladná, ani raz sa nedostala nad 
bod mrazu. Najteplejšie bolo 10. februára, keď bolo 
-3,3. Za prvých šesť dní daného obdobia napadlo 
15,5 cm snehu a neustále fúkal vietor. Pod väčšinou 
meraní bol podpísaný M. Loysch, ktorý na evanjelic-
kej škole učil 40 rokov.

Moderná meteorologická stanica
O umiestnení novej stanice v Kežmarku rozhodol 
Krajinský inštitút pre meteorológiu a zemský mag-
netizmus v priebehu roka 1912. Na jeseň už nové za-
riadenie našlo stály domov. Tentoraz na otvorenom 

priestore v parku pred vtedajšou obchodnou školou, 
kde dnes sídli tzv. hradná škola. Napravo – pri po-
hľade od školy – stál zrážkomer, naľavo domček pre 
rôzne teplomery a vlhkomery. Barometer umiest-
nili v zborovni. Pozorovania boli zverené dvojici 
pedagógov: Ottovi Brucknerovi, vtedy zrejme ešte 
z obchodnej školy a Jurajovi Hroncovi, profesorovi 

nemeckého lýcea, kde vyučoval 
matematiku a fyziku.
Začiatkom 20. storočia sa týmto 
zariadením nemohlo pochváliť veľa 
miest. V Popradskej kotline to boli 
napr. Poprad a Starý Smokovec. 
Kežmarok sa stal jednou z dvanás-
tich staníc v krajine, z ktorých boli 
telegrafickými správami robené prog-
nózy. Škoda, že tieto výsledky viac 
neboli zverejňované širšej verejnosti.
Lokalita mesta bola zvolená zámer-
ne, lebo ležalo na úpätí vysokého 
pohoria a často tu viali severné vetry. 
Ďalším plusovým bodom bolo, že 
sa tu dlhodobo merali meteorolo-
gické hodnoty. Popri novozriadenej 
stanici naďalej fungovala i stará. Jej 
preloženie na iné miesto nepripadalo 
do úvahy, lebo presunom do iných 
podmienok by stratili hodnotu dovte-

dy zbierané údaje.
Ak sa zahľadíme na výrez z fotky, pravdepodobne 
z roku 1920, za stojacimi žiakmi sa po ich ľavej ruke 
nachádza spomínaná stanica. Na opačnej strane, 
v ľavej časti prvého bloku plota, stojí zrážkomer.

Vladimír Julián Ševc
foto: Múzeum v Kežmarku

Meteorologická stanica pred budovou obchodnej školy.

Relax s Novinami 
Kežmarok
Redakcia Novín Kežmarok pre svojich čitateľov 
pripravila súťaž o zaujímavé ceny. Správne znenie taj-
ničky posielajte najneskôr do 10. dňa v aktuálnom 
mesiaci – poštou alebo ju doručte osobne na adresu 
radnice: Noviny Kežmarok, Hlavné námestie 1, 060 01 
Kežmarok, prípadne e-mailom na: noviny@kezmarok.
sk. Uveďte svoje meno, adresu, telefónne číslo 
a heslo „Súťažím s Novinami Kežmarok“.
Traja vyžrebovaní úspešní riešitelia získajú hodnotné 
ceny. Výhercov cien budeme kontaktovať telefonicky 
a výsledok žrebovania uverejníme na stránke mesta. 
Tešíme sa na vaše odpovede a prajeme vám príjemné 
chvíle strávené riešením našej tajničky.
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Oliver Grich už tri roky úspešne reprezentuje plavecký klub MŠK 
Little Shark Kežmarok
Majster východného Slovenska v disciplíne na 400 metrov v polohových pretekoch i vicemajster východného Slovenska v disciplíne na 50 metrov s pou-
žitím voľného spôsobu. To je len čiastočný výpočet úspechov mladého kežmarského plavca, ktorý si aj vďaka týmto výkonom vyslúžil ocenenie v súťaži 
Športovec roka.

Začiatky v Ľubici
S plávaním začal už vo veku, keď 
chodil do materskej školy. „K vode 
ma to ťahalo od malička, plávanie ma 
chytilo. Ako škôlkar som začal plávať 
v Ľubici, kde som pokračoval aj na 
základnej škole. Tu si ma všimol tréner 
z Little Shark a priviedol ma do nášho 
klubu,“ popísal svoj začiatok kariéry 
Grich. Napriek tomu, že plávanie je 
individuálny šport, si na klube najviac 
cení prajný a priateľský kolektív medzi 
spoluhráčmi i trénermi, v ktorom môže 
napredovať. „Aj keď každý pláva za 
seba, sme pekný kolektív, s ktorým je 
radosť spolupracovať,“ povedal Oliver.

Mnoho úspechov napriek mladému veku
Grichovi pomohlo dosiahnuť už spomínané 
úspechy, ku ktorým patrí napríklad aj bronz 
na 1500 metrov voľným spôsobom aj pros-
tredie. Ďalej množstvo pekných umiestne-
ní vo východoslovenských majstrovstvách 
a neuveriteľných 22 klubových rekordov. Druhé 

a tretie miesto zo spomenutých úspechov Oliver 
Grich dosiahol v len pred niekoľkými týždňami 
začatej sezóne. Aj preto verí ešte v ďalšie úspešné 
preteky. „Sezóna iba začala. Verím, že ešte budem 
mať možnosť predviesť sa,“ podotkol šikovný 
plavec. Úspechom bolo tiež víťazstvo za klub 
v Športovcovi roka. „Túto výhru si vážim a potešila 

ma. Je to však pre mňa záväzok ďalej 
napredovať a nepoľaviť,“ opísal svoju 
radosť talent kežmarského plaveckého 
klubu.

Oliver má sny a ciele siahajúce na 
európsku scénu
Ciele má smelé, sú nimi vrcholné 
európske i svetové podujatia. „Chcel 
by som to dotiahnuť na majstrovstvá 
Európy. Verím, že tam raz spolu so 
svojím bratom Floriánom vycestujeme 
a zúčastnime sa ich,“ povedal o svojom 
najväčšom sne talentovaný športovec. 
Na záver sa Oliver Grich poďakoval 
tým, ktorí sa zaslúžili o jeho úspechy. 
„Poďakovať by som sa chcel trénerom 

Stanislavovi Pisarčíkovi a Lenke Pisarčíkovej. Ďalej 
mojim rodičom i kamarátom Tomášovi Jandovi, 
Filipovi Hurajtovi a Tobiasovi Ullrichovi. S nimi sa 
navzájom hecujeme a podporujeme,“ uzavrel Grich.

Filip Kubáni, foto: archív MŠK 
Little Shark Kežmarok

Ku rybárstvu a športovému rybolovu ho viedli od malička, téme sa 
venuje i vďaka štúdiu na strednej škole
Ľuboš Polák bol na prvých rybárskych pretekoch ako štvorročný. Odvtedy sa tejto záľube aktívne venuje a získal viaceré úspechy, medzi nimi aj ocenenie 
v súťaži Športovec roka. V rybárstve vidí svoju pracovnú budúcnosť – vďaka štúdiu rybárstva a vodného manažmentu na strednej škole v Ivanke pri Dunaji.

Ku rybárstvu ho priviedli rodičia a členovia klubu Mladý 
rybár Kežmarok. „Okrem mojich rodičov to boli páni Ed-
vin Veselovský, František Karolyi a Norbert Šolc, vedúci 
klubu Mladý rybár. Viedli ma k láske k prírode, zvieratám 
a hlavne rybám,“ povedal Polák. Na športovom rybo-
love, inak veľmi špecifickom športe, ktorý vyžaduje 
schopnosť správne zareagovať v potrebnej chvíli, ho 
baví viacero aspektov. „Pri športovom rybolove na 
umelú mušku ma baví dynamika lovu, práca s vedením 
umelej mušky, zdolávanie chytenej ryby a čistá myseľ, 
ktorú pri tom mám. To mi prináša aktívny oddych. Uží-
vam si krásu prírody a našich vôd. Nie je to však čistý 
relax. Je to i tvrdý tréning,“ opísal Ľuboš Polák.

Napriek nízkemu veku má za sebou viacero 
pekných úspechov
Ako už bolo spomenuté, talentovaný rybár má za 
sebou už množstvo súťaží, na ktorých sa mu podarilo 
dosiahnuť zaujímavé úspechy – či už ako jednotlivec 
alebo ako člen muškárskeho tímu Trstenej. „Môj 
najväčší súťažný úspech prišiel na pretekoch LRU 
Mucha v Poprade v roku 2023, kde som skončil vo svojej 
kategórii na druhom mieste. V posledných dvoch rokoch 
som skončil štvrtý. S tímom sme skončili v roku 2024 na 
piatom mieste,“ objasnil talentovaný športovec.

Reprezentačný sen
Jeho snom je obliecť si reprezentačný dres a repre-
zentovať mesto i krajinu na významnom medziná-
rodnom podujatí. Dopomôcť by k tomu mohlo aj zalo-
ženie tímu mladých muškárov priamo v štruktúrach 
občianskeho združenia Mladý rybár s názvom Kež-
marské vážky. „Mojim najväčším rybárskym snom je 
dostať sa do juniorskej reprezentácie na majstrovstvá 

sveta v LRU mucha s cieľom dosiahnuť čo najlepšie 
umiestnenie. V súčasnosti na tom intenzívne pra-
cujem aj s vedením Mladého rybára Kežmarok, kde 
sme zaregistrovali družstvo mladých kežmarských 
muškárov, “ popísal svoje sny Polák.

Zaslúžené ocenenie
Za lásku ku svojmu športu, vytrvalosť v tréningoch 
i súťažné úspechy bol Ľuboš odmenený v súťaži 
Športovec roka, za toto ocenenie je veľmi vďačný. 
Zaujímavosťou je, že to nie je prvé ocenenie tohto 
rangu pre stále mladého športovca. Už v roku 
2019 vyhral v podobnej súťaži, avšak v kategó-
rii lukostreľba. „Ocenenie v ankete Športovec roka 
pre mňa znamená veľmi veľa a som rád, že som ho 
získal. Veľmi si ho vážim a chcel by som podotknúť, 
že bez tvrdej prípravy, tréningu a hlavne podpory 
nášho mesta, Miestnej organizácie slovenského 
rybárskeho zväzu Kežmarok, občianskeho združenia 
Mladý Rybár Kežmarok a ďalších priateľov rybárov či 
mojich rodičov, by som to sám nedokázal. Všetkým 
tým, ktorí ma v mojej športovej aktivite podporu-
jú, patrí úprimná vďaka,“ uzavrel Ľuboš Polák.

Filip Kubáni 
foto: archív Mladý rybár Kežmarok

Oliver Grich v súťažnej akcii.

Talentovaný rybár Ľuboš Polák v akcii.
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Basketbalista Alex Guláši sa vrátil späť do mesta
Náš talentovaný basketbalista zažil zaujímavý rok,  počas ktorého sa dostal aj do  najznámejšieho a najvýznamnejšieho podtatranského basketbalového 
klubu – Iskry Svit. Po krátkom pôsobení sa však vrátil späť domov, do Kežmarku, kde sa chce popri hraní venovať už i ďalším dôležitým funkciám v basket-
balovom svete.

Neskorý, no zaujímavý začiatok
S basketbalom začal pomerne neskoro, ako 13-roč-
ný. Dostal sa k nemu netradičnou cestou: pri hraní 
hokejbalu. „Hrali sme na sídlisku hokejbal a všimol 
som si, že vedľa hrajú chlapci basketbal. Popýtali 
sme ich jednu loptu a začali sme hrať. Bavilo nás 
to a môj kamarát po čase povedal, že by si rád šiel 
vyskúšať hrať aj v tíme. Pridal som sa k nemu a tým 
sa začala moja kariéra,“ opísal svoje úplné začiatky 
Alex, ktorý sa v minulosti venoval aj futbalu. „Bas-
ketbal u mňa vyhral predovšetkým kvôli lepšiemu 
kolektívu. Podľa môjho názoru to je kreatívnejšia 
hra, než futbal,“ doplnil Guláši.

Krátke pôsobenie v legendárnom klube
Alex sa dostal na jeseň minulého roka do prestíž-
neho klubu Iskra Svit. Klub založený v roku 1947 
je legendou na slovenskom basketbalovom poli. 
Majster Slovenska z roku 2003 a päťnásobný víťaz 
slovenského pohára disponuje jednou z najlepších 
mládežníckych akadémií na Slovensku. Tlak v ta-
kejto akadémii pocítil i Alex. „Chvíľu som pôsobil 
aj vo Svite, ale vrátil som sa pre časovú náročnosť 

v súvislosti so školskými povinnosťami. Popritom 
všetkom som nemal čas na seba,“ povedal o svojom 

pôsobení vo Svite Alex Guláši. Cieľov a snov má 
s basketbalom spojených viacero. „Najlepšie by 
bolo byť profesionálnym hráčom. Ak sa to nepodarí, 
chcel by som robiť niečo, čo bude s basketbalom 
spojené. Láka ma napríklad povolanie rozhodcu. 
Určite chcem, aby bol basketbal mojím doživotným 
hobby,“ predostrel svoje plány mladý basketbalista.

Vydarená uplynulá sezóna
Zhodnotil i uplynulú sezónu, ktorá sa podľa jeho 
slov vydarila nad očakávania. „Vyhrali sme dosť 
zápasov, takže panuje spokojnosť. Zlepšili sme sa 
tímovo i individuálne, čo ma teší,“ krátko zhodnotila 
uplynulé obdobie nádej kežmarského basketbalu. 
Za kariéru najviac vďačí dvom ľuďom, ktorí mu na 
jeho zatiaľ krátkej, no úspešnej ceste  pomohli. 
„Vďačný som kamarátovi, ktorý ma priviedol na prvý 
tréning a trénerovi Jozefovi Juhászovi, ktorý ma dl-
hodobo trénuje,“ uzavrel talentovaný basketbalista, 
ktorý v už ukončenej sezóne zaťažil konto súperov 
294 bodmi.

Filip Kubáni 
foto: archív Jozefa Juhásza

Volejbalový klub sa stabilizoval, funkcionárov teší zvýšený záujem 
u najmladších ročníkov
KV MŠK Oktan Kežmarok prežil zaujímavý ročník. Funkcionári dokázali stabilizovať klub po trénerskej stránke a taktiež ich potešil vyšší počet detí v prí-
pravke klubu. Menším sklamaním boli výsledky v najstarších vekových kategóriách junioriek a kadetiek. O celom priebehu ročníka sme sa porozprávali 
s predsedom klubu Milanom Špakom.

Stabilizovaný trénerský tím 
a nové mladé nádeje
Klub sa aj počas tejto sezóny – ako 
je v posledných rokoch zvykom – 
venoval výhradne práci s mládežou. 
„V súťažiach riadených Slovenskou 
volejbalovou federáciou sme mali 
štyri družstvá: mladšie žiačky, staršie 
žiačky, kadetky a juniorky. Okrem 
týchto súťažných družstiev máme 
aj kategóriu prípravky, kde nás teší 
zvýšený záujem o volejbal v našom 
meste. Ďalšou dobrou správou je, že 
sa nám podarilo stabilizovať trénerský 
štáb, i keď aj tam by sme privítali 
ďalších adeptov,“ opísal Špak.

V klube veria, že vychovajú 
ďalšie hráčky, ktoré sa presadia 
vo vrcholovom volejbale
Ak bude zvýšený záujem najmlad-
ších pokračovať, možno sa vráti niečo, čo bolo 
v minulosti bežnou praxou: výbery. Počas nich sa 
z veľkého množstva detí vyberali prostredníctvom 
rôznych kritérií tí najlepší, ktorých potom tréneri 
vychovávali okrem iného i pre vrcholový volejbal. 
Náš volejbalový klub už v minulosti vychoval repre-

zentantky Slovenska či bývalého Československa. 
V klube veria, že aj aktuálne hráčky pôjdu cestou 
ich predchodkýň. „Dúfame, že tento rastúci trend 
vydrží aj v nasledujúcich rokoch a budeme môcť 
zase zaviesť výbery, o ktoré sme kvôli postupnej 
strate záujmu o volejbal a nutnosti naplniť kapacity 

v jednotlivých kategóriách prišli. Tu by 
som chcel zdôrazniť, že naším cieľom 
nie je len zmysluplne deťom vyplniť 
čas, ale ich aj pripraviť na vrcholový 
šport. Práve v tejto oblasti sme čakali 
viac – od vekovo starších dievčat po-
čas tohto ročníka. Avšak nechceme to 
generalizovať, keďže sú medzi nimi aj 
dievčatá, ktoré majú veľký predpoklad 
dostať sa do vrcholového športu,“ po-
vedal o aktuálnej situácii Milan Špak.

Je potrebné zlepšiť výsledky
Pre ďalšiu sezónu je plán jasný: udržať 
a zvyšovať záujem o volejbal,  zlepšiť 
výsledky v súťažiach. „V ďalšej 
sezóne by sme chceli dosiahnuť lepšie 
umiestnenie v jednotlivých súťažiach, 
keďže hráčky nabrali v jednotlivých 
kategóriách ďalšie skúsenosti a ve-
kovo sa posunuli. V tejto sezóne hrali 

v mnohých prípadoch hráčky, ktoré boli vekom ešte 
o kategóriu nižšie,“ uzavrel skúsený tréner i funkci-
onár KV MŠK Oktan Kežmarok Milan Špak.

Filip Kubáni 
foto: archív KV MŠK Oktan Kežmarok

Talentovaný basketbalista Alex Guláši sa nedávno 
s tímom zúčastnil aj na zaujímavom turnaji v Bosne 
a Hercegovine.

Mladé nádeje kežmarského volejbalu z kategórie kadetiek.
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Kežmarské májové výročia
1270, 3. máj: zomrel uhorský kráľ Belo IV., ktorý Kežmarku udelil 
mestské privilégiá v roku 1269 (755. výročie)
1880, 6. máj: v Kežmarku začali vychádzať týždenné noviny 
Karpathen-Post (145. výročie)
1985, 17. máj: oficiálne ukončenie generálnej rekonštrukcie 
Kežmarského hradu (40. výročie)
1700, 24. – 27. máj: v Kežmarku napadlo veľa snehu, 
údajne až po pás (325. výročie)
1925, máj: na kežmarskej vlakovej stanici neznámy páchateľ ukradol 
oznamovacie hodiny (sté výročie)

Pripravil: Vladimír Julián Ševc, Múzeum v Kežmarku

Poďakovanie
Dovoľte mi poďakovať sa takto verejne ľuďom, ktorí pomohli v posledných chvíľach mojej 
mame. Hovorí sa, že zdravý ma tisíc prianí a chorý len jedno. Ďakujem oddeleniu dlhodobo chorých 
kežmarskej nemocnice, zvlášť pánovi primárovi Petrovi Bártovi a vrchnej sestre Simone Pavlíkovej, za 
ich obetavý prístup a rady. Ďalej vedeniu a personálu hospicu v Ľubici za ich srdečný prístup, ochotu 
a obetavosť. Nájsť v dnešnej dobe ľudí, ktorí s ochotou a láskou pomôžu, je vzácnosť, a preto prijmite, 
prosím, odo mňa takéto verejné poďakovanie. Ste darom pre tých, ktorí vás potrebujú!

Ondrej Miškovič

Spomienky
Dňa 2. mája 2025 uplynuli tri roky, 
odkedy nás navždy opustil milo-
vaný manžel, ocko a dedko Dušan 
Sulír. Tí, ktorí ste ho poznali, ve-
nujte mu tichú spomienku. S lás-

kou spomínajú manželka Mária a deti s rodinami.
Nebolo mi dopriate s vami byť, nebolo lieku, aby 
som mohol žiť. Neplačte a nechajte ma pokojne 
spať, aj bez sĺz sa dá spomínať.

Dňa 31. mája 2025 uplynulo 20 ro-
kov, odkedy nás opustila Jozefína 
Wíttková. Spomínajú syn Miloš 
so ženou i s deťmi, dcéra Hanka 
s mužom i deťmi, Vlasta so synom, 

Janka s priateľom i deťmi a švagriná s deťmi 
a taktiež pravnúčatá. Kto ste ju poznali, venujte jej 
spomienku.

Dňa 28. marca 2025 uplynul rok, 
odkedy nás navždy opustila naša 
milovaná mamka, babka, svokra 
a priateľka Janka Švarcová. Tí, 
ktorí ste ju poznali, zapáľte jej 

sviečku a chvíľkou ticha si uctite jej pamiatku. 
S láskou a úctou spomínajú syn Peter s rodinou.

Spomíname na 
manželov Jána 
Pavelu a Alžbetu 
Pavelovú, ktorí 
by v týchto dňoch 

oslávili sté výročie od svojho narodenia. Máme vás 
navždy vo svojich srdciach. S láskou spomína syn 
Milan i dcéry Janka a Danka s rodinami.

Dňa 13. apríla 2025 uplynulo 15 rokov, odkedy 

nás vo veku nedožitých 33 rokov 
navždy opustila naša milovaná 
Miriam Švedlárová. Kto ste ju po-
znali, venujte jej tichú spomienku. 
S láskou spomínajú rodičia, sestra 

Radoslava s manželom a deťmi Nelli, Adelkou 
a Riškom, brat Juraj s manželkou a deťmi Lilien 
a Evelin.
Odišla a v srdci nám bolesť zanechala, rýchlo 
a bez rozlúčky, to nikto z nás nečakal...

Dňa 23. mája 2025 uplynulo 15 
rokov, odkedy nás navždy opustil 
náš drahý manžel, otec, dedko 
a pradedko Ladislav Bretz. Spo-
mína smútiaca rodina.

Spustla už záhrada, spustol už dvor, ticho je 
v dome, nepočuť tvoje kroky v ňom. Tíško si trpel, 
ubolené srdce prestalo biť. Zaspal si, hoci si chcel 
ešte žiť.

Smrť, ktorá neľútostne dopĺňa od-
veký zákon prírody, vytrhla dňa 13. 
mája 2000 vo veku 90. narodenín 
z nášho života drahú mamu Žofiu 
Petrasovú, rod. Čarnogurskú. 

Nečakaný odchod našej drahej mamy prekvapil 
a zarmútil všetkých nás, ktorí sme ju v tej dobe 
poznali. Zanechala nám tu oheň lásky, aby sme 
ju rozdávali a obdarili ňou všetkých, ktorí na ňu 
spomínajú. Spomienku venovali syn Stano s man-
želkou Martou, vnučky a pravnuci.
Existujú ľudia, ktorí nám budú chýbať večne.

Dňa 24. mája 2025 sme si pripomenuli 25. výročie 
úmrtia nášho dobrého svokra, dedka a pradedka 
Jozefa Lukáča. S láskou a úctou spomínajú zať 

Emil, vnučka Janka a pravnučka 
Timka. Tí, ktorí ste ho poznali, 
venujte mu tichú spomienku.
Kto ťa poznal, spomenie si. Kto ťa 
mal rád, nezabudne.

Dňa 4. apríla 2025 uplynulo 20 
rokov, odkedy nás navždy opustila 
Alžbeta Valenčíková. S láskou 
a úctou spomína vnučka Darinka 
s rodinou, vnučka Karmen s rodi-

nou a vnuk Jozef s rodinou.
Dvadsať rokov ticho plynie, odkedy niet tvojich 
krokov. No spomienka v nás stále žije, nech plynú 
dni či dlhé roky. Čas beží, no láska nevädne, tvoje 
slová v nás ešte znejú. Ďakujeme, že si bola – 
a v srdciach navždy zostaneš. Spomíname, vďační, 
tichí, s úctou, čo roky nezmazali. Čas plynie, no 
city nestarnú, keď človek v srdci zostane navždy. 
Nie si tu – a predsa stále si.

Dňa 7. mája 2025 uplynulo 19 ro-
kov, odkedy nás opustila naša dra-
há mamička, babička, prababička, 
sestra, teta, švagriná a kamarátka 
Darina Kostrzevová, rod. Valen-

číková. Kto ste ju poznali, venujte jej spolu s nami 
tichú spomienku. S láskou spomína dcéra Darinka, 
vnúčatá Ladislav, Michal a Marcel s rodinami, 
súrodenci s rodinami a ostatná smútiaca rodina.
V očiach si odišla a v srdci zostala, odchod tvoj bol 
nečakaný, niet ťa viac už medzi nami. Do večnosti 
odišla si spať, zaplakal každý, kto ťa mal rád. Už 
neprebudí ťa krásny sen, na cintoríne sníš si svoj 
sen.

Dňa 25. mája 2025 uplynulo dva-
násť rokov, odkedy nás opustil náš 
brat, strýko, synovec, bratranec 
a kamarát Peter Kostrzeva. Kto 
ste ho poznali, venujte mu spolu 

s nami tichú spomienku. S láskou spomína sestra 
Darinka, synovci Ladislav, Michal a Marcel s rodi-
nami a ostatná smútiaca rodina.
Odišiel si cestou, ktorou ide každý sám, len brána 
spomienok ostala dokorán. Ten, kto ťa poznal, 
spomenie si – a ten, ktorý ťa mal rád, nikdy neza-
budne.
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